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asiantuntija. 
Kuusela: Kyllä hallitukseen pitää saada maatalo 

silloin jos tahdotaan puhua maataloudesta.Kannatan ti 
ottamista. 

Hult: lie jotka vastustavat Tiaisen ottamista ei 
tunne maaseudun asioita. 

Simonen: Hallituksen jäsenet pitäisi valita 
kä asuinpaikan mukaan. Tiainen on hoitanut vaikeita te 

st -"iXdhji ^^^ hyvällä menestyksellä. 
Peltonen: Piiän tarpeellisena,että hallituksess 

myös henkilö joka tuntee maataloutta. f 
Käkelä: Esitän,että hänen ja Tiaisen välillä su 

tetaan lippuäänestys. 
Keskustelun päätyttyä suoritettiin lippuäänestys 

Käkelän ja Tiaisen välillä jolloin Tiainen sai 24 ään 

Käkelä 18.Lisäksi jätettiin 1 tyhjä lippu.Hallitukseen 
oli täten valittu edustajat•työvaliokunnan esityksen 
muuten paitsi Käkelän tilalle agr.H.Tiainen. 

Í 

Pöytäkirj an vakuudeksi: 

.M-V 

^ ^ ^ r:-
E.Eaunio,sihteeri. 

Tarkistanut: 

Gr.IIen ,puheenjohtaja. 
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Pöytäkirja Sos#dem. Eduskun-
taryhmän työvaliokunnan kokouk-
sesta, joka pidettiin Eduskunta-
talossa 7 pnä maaliskuuta 1956. 
Puheenjohtajana toimi Henriks-
son ja sihteerinä Raunio.Saapu-
villa olivat kaikki työvaliokun 
nan jäsenet. 

, ZH 
1 §. 

Väinö Tannerin 75-vuotispäivänä 12.3#-56 pää-
tettiin ryhmän puolesta käydä häiien luonaan tervehdyskäynnil-
lä. 

2 §. 
I 

Valiokuntien muutoksia: .iî i 
Peltonen esitetään valtiovarainvaliokuntaan vakinai-

seksi ja Käkelä vara jäseneksi. Impi Lukkarinen vapautuu valtio-
varainvaliokunnan jäsenyydestä. 

Laki- ja talousvaliokunnan varajäsen Hult vapautuu 
ja Impi Luklcarinen valitaan tilalle. 

Lakivaliokunnan varajäsen Kuittinen vapautuu ja 
Hostila tilalle. 

Sivistysvaliokunnan varajäsen yiinck vapautuu ja 
Hostila tilalle. 

3 §• 
Fagerholmin tultua pääministeriksi ja Sukselaisen 

Eduskunnan puhemieheksi,meille loiuluvalle I varapuhemiehen 
paikalle esitti 

Raunio Kajalaa Malkamäen kannattamana. 
Helle esitti Leskistä useiden kannattamana. 
Keskustelun päätyttyä päätti työvaliolointa enemmistö-

päätöksellä esittää i varapuhemieheksi V.-keskisen. 
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4 §. 

Ministeri Tyyne I»eivo-Lars8on selosti 
kelain käsittelyä hallituksessa. ' i 

Asian johdosta ei tehty päätöstä,vaan otetaan 
myöhemmin esille. 

Alli t 
t̂CdKÖ." 

Tarftistamit: 

Pöytäkirjan vakuudeksi: 

E. Raunio, sihteeri. 

n,puheenjohtaja. 
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Pöytäkirja Sos-dem. Eduskuij 
- taryhmän kokouksesta,joka pidettii ^ ̂  
Eduskuntatalossa 7 pnä maaliskuu- iLji; 
ta 1956 klo 16.Puheenjohtajana , 
toimi Henriksson Ja sihteerinä 
Raunio.Poissa olivat Hakkila,Hil- u;: 
tunen,Lindblom,Mohell,Simonen, 
Suominen ja Sävelä. t ^ 'VI 

o tl'aP 

' i î hlj ̂  V 1 §. 
Väinö Tannerin luona päätettiin hänen täyttä-

essään 12.3.-56 75 vuotta tervehdyskäynnillä. 
2 §. 

Hyväksyttiii työvaliokunnan esitys valiokun-
tapaikkojen järjestelystä. 

3 §. 
I varapuhemiehen paikalle päätettiin äänestää 

7äinö Leskinen. 

M 
Ministeri Tiainen selosti vallitsevaa yleis- jjj 

lakkotilannetta hallituksesta käsin tapahtuneisiin asioihin 
nähden. 

öljysota on ollut vaikein joka on vienyt siihen, 
että sähkölaitoksia on julistettu lakkotilaan.STT uutisis-
saan suorittaa kauhumaalausta.Provogatioilla on osuutta 
niihin levottomuuksiin joita on ilmaantunut.Työmarkkinajär-
jestöjen on tarkoitus sopia öjjysodasta. 

— Väyrynen: Kommunistisilla paikkakunnilla on kaksi 
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( 
lakkotoimikuntaa. 

Liljeström: Lakko on mettallialalla täydellinen. 
Sähkön jakeluhäiriöt johtuvat tunnetuista tapauksista. 
Mellakoiden saatuessa poliisien olisi toimittava'rauhalli-
semmin. 

Käkelä tiedusteli onko poliiseille annettu uusia 
ohjeita. 

Fagerholm: Tilanne on vakava/Me luonnollisesti 
lii 

toivomme ja toimimme niin,että SAK voisi saada hyvän sopimuk^, 
sen. â/äisSiM Väyrynen: Olen ollut jatkuvasti yhteydessä Anti-

li 
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kaiseen Ja keskustelut ovat olleet luottamuksellisia.! 
vahdit on merkeillä varustettava ettei satu erehdyksi 

Jokinen: Kuri ja järjestys on säilytettävä,i 
Paasio: Turussa poliisi on toiminut moittc!, 

masti.Lakon Johto on meidän käsissämme lujastii' M M '̂ Kauhanen: -"agerholmin pulie,Jota on arvo st ĉ  
ei ollut pahasta,sillä lakia on noudatettava, t 

t 
liljeström: Lakon Johto on tiukasti meidar̂ j 

sissämme;- ^ 
Brander-Wallin: Hallitusohjelma pitäisi sai. 

ryhmään lopullisessa muodossaan. Sitä odotetaan Ja tieifj 
teilaan maakunnassa.Porissa on lakkotilanne täysin raî f 
linen. ' 

Henriksson: Kokoomuksen nuoret kieltävät cf̂j 
listuneensa katuhulinoihin.HulilikamppanJaa olisi torju! 

P44tonen: Olen ilpiLmen siitä,että meikäl-.ij ̂^ 
ovat saaneet pidettyä koko ajan lakon ohjat käsissäär,! 
lituksen muodostaminen olisi ollut ehkä viisasta suori 
myöhemmin kun olisi tiähty miten asiat kehittyvät• 7altaj|| • 
pitäisi saada pian voim an. 

Haapasalo: Hallitusohjelma pitäisi saada 
peasti ryhmään. 

Keskustelun päätyttyä ei tehty mitään pi 
siä. 

Oi. • ; j 'x . Pöytäkirjan vakuudeksi: « 

m mitim 
i,' Tarkistanut: E.Raunio,sihteeri• 

G.HenrtkB son,puhe enJ ohtaJ a. I I 
T . / 

r f r. »V H-

.̂-iov Mi 
.AB-

Ji o 

l^^bi iVj ' : ' . • . Pöytäkirja Sos-dem. Bduskun-
^̂ ¿M taryhmän kokouksesta, Joka pidettiin 

JT aintlÄ-v oX: -̂̂ -̂-'Eduskuntatalossa 8 pnä maalislcuuta 1 iii-
f̂ vBi-î tc sio -lijfjî bî  1956 ĵ Lo 16.Puheenjohtajana toimi | 

M̂ ĵ rr f̂ jmli- . Henriksson Ja sihteerinä Haunio. * t» - -t k xr̂i Poissa olivatragerholm,^akkila, 
- ^^ Kaj ala, Lehto, Lepistö, Lindblom, 

Mohell Ja Suominen. 
Lbii. iite.,, 
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- ' Tiaisen selostus: '" 
Poltoainetilanteesta sai haallitus tietää,kun 

siinä oli Jo ristiriita syntynyt.Hallitus suositteli sovintoa 
öljy-yhtiöiden Ja SAK:n keskfcn Johon pitäisi tänään päästä-
män. Min ollen pitäisi klo 17 alkaen tilanteen olla normaa-
li. : . 

' I 
Salmela-Järvinen ilmoitti,että hän oli ollut Paa-

sion Ja Kolikolan kanssa Yleisradion pääjohtajan luona esit-« tämässä paheksmlsen STT:n levittämistä kaxihukuvauksista. 

3 §. 
.Tyyne "̂ eivo-Larsson selosti kansaneläkelakia, 

mutta siinä ei vielä hallituksessa ole päästy sopimukseen. 
Asain ratkaisu on siirretty lauantaihin. 

HaÄpasalo: Hallituksen suunnittelemien muutoste 
n kanssa on Suuressa valiokunnassa vaikeuksia ellei saada 
toisia ryhmiä siihen yhtymään. 

Kauhanen: Hallituksen pitäisi antaa esityksen-
• ' — 

sä valiokunnalle. 
Hiltunen: Neidän on odotettava mitä hallitus 

tekee . siassa.Laineen esitys on huonoin koska se viei vanhuk-̂ |j 
silta pois. ^ ' 

iVlanko:̂ âllituksen alkuperäinen esitys on huo-
nompi kuin valiokunnan esitys.Jitäisi saada uusi hallituksen f 
esitys. 

Hl 

1 

Leivo-Larssqn: "̂ allituksen allcuperäinen esitys 
on parempi kuin se mitä valiokunta nyt esittää. 

Hult: Minä en luota maalaisliittoon tämän 
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asian käs i t t e lyssä .Maa la i s l i i ton on rat]fiaistava kantana 
Meidän e i yksin kannata o l l a vastaan. 

Virtanen: En ole valmis tuomitsemaan v a l t i o 
t o a , s i l l ä kyl lä meidänkin on otet tava huomioon val t iota: 
den m a h d o l l i s u u d e t o l e m m e myös ryhmänä vastuusigfV-alt 
taloudesta.Asia o l i s i s i i r r e t t ä v ä jaostoon Ja s i e l l ä Ica 
tava ,Työnanta j i l ta p i t ä i s i es tää oikeus vähentää vakuut 

* 

su e läkkeis tä . 
Karvonen: Tämä l ak i merkitsee tulon s i i r t o a v 

v a r a i s i l t a r i k k a i l l e . 
Brander-Wallin: Asian käytännöllinon hoito p 

s i saada JärjestyksGen.Maalaisl i i ton ryhmä on saatava riojj 
datt£3maan sopimusta. 

Hult: Peruseläkettä o l i s i MiBmiottava ja sito 
s a a t a i s i i n varoja tukieläkkeiden nostamiseen. 

AA 

Peltonen: ^ a l l i t u s o l i s i l l o i n yksimielinen ' 
e s i ty s anne t t i i n . Varojen jako o l i s i saatava suor i t e tu les i 
t e n , e t t ä se t e k i s i oikeut ta sosiaalisessaa: mielessä. 

Hiltunen: Lais ta p i i s i k i n t u l l u t hal l i tuksen 
esityksen poft ja l la melko hyvä mutta kansaneläkevaliolaii i. 
p i l a s i asicini 

Keävustelun päätyttyä ei a s i a s t a tehty mitä 
päätöstä,vaan j ä ä t i i n odottamaan ha l l i tuksen muutosesi 
s iä suurel le valiokunnalle. 

Pöytäkir jan vakuudeksi: 

c :7 

Tarkist E. Raunio,s ihteer i . 

, puheenjohtaja.' 
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^r .«Pöytäki r ja Sos-dem. Edus 
kuntaryhmän työvaliokunnan ko-
kouksesta, joka p i d e t t i i n iidusk 
kuntateilossa 13 pnä maaliskuu-
t a 1956.Puheenjohtajana toimi 
Henriksson ja s ih teer inä Raunio 
Saapuvilla o l ivat kaikki jäse 
ne t . 

-jni^ 

1 5. 
' ' n ' O te t t i i n kä i i t e l t äväks i mahdollinen lakkoavustus 
SAK:lie puutteessa olevien lakkolais ten avustamiseksi.Yksi-
m i e l i s e s t i keskustelun päätyt tyä p ä ä t e t t i i n suos i t e l l a ryji-
mäkokoukselle, 

e t t ä ryhmä p ä ä t t ä i s i varoistaan luovuttaa 
sa t a tuha t t a (100.000:-) markkaa SAKXJ.Je lakkoavustuksiin 
puutteessa o l ev i l l e l a k k o l a i s i l l e . 

Pöytäkirjan vakuudeksi: - i i 
Ailia 1 

E. Raunio, s i h t e e r i . \1 
Tarkistanxrfc: 

G,Hen 'puheenjohtaja. 
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Pöytäkirjaa 80ii«d9m« •dustcanWryhmttn'tySval'^okun-
f 

nan Itokoulteaeta 13 p:na raaal^Bk. 1966 alkaen klo 16. 

Kokoakaaasa olevat aaapavUlaiHenr^^kaaon»Malkamäki » 

Paaa^o,Tarkka,Halla, Laakinan»Kalavalnan ja Haapaaalo• 

Puhetta Johti Henrikaeon ja pöytäkirjan kir joi t t i 

Haapaaalo• 

1 5 _ ^ ^ 

Pohjoiamaiden Heavoston jäsanekai nlmattifn Fagerholmin a i ja l le , 

joka oli aiirtynyt valtioneuvoaton jäaenekai,hänen henkilökohtainen vara-

miehenaä Paaaio* 

2 5 

Päätettiin aaittäl ryhmälle,että ryhmän varoista annettaieün yle^s-

lakkoavuatuksefiS^ioo.OOO mk. Myöhemmin tullaan suorittamaan keräya ryh-

män jäaenten keskuudeaaa lakkolaisten avuetamiaekai. 

3 § ^ 

Päätettiin.että kansaneläkelakia ei käa^tellä suureaaa valiokunnas-

sa ennen kû n on saatu hallituksen kanta asiaBja.Aaiaata oli näin aovit-

tu maalaiali-'ttolaiaten ministerien kanssa. 

4 § 

P ä ä t e t t i i n saattaa hallituksen jäsenten t ietoon,että parhaillaan 

avoinna olev-»a valtioenemmistöisten yhtiöiden hallintoneuvostojen ym. 

paikkoja ei saa täyttää ennen ku^n asian on k ä s i t e l l y t eduskuntaryhmä. 

Tämä nojautuu jo aikaisemmin ryhmän (tekemään päätöliseen)asiast 

6 § 

Valiokuntiin v a l i t t ü n sihteereiksi , jotka merkkaavat sos.dem. edus-

tajien poissaolot valiokuntien kokouksista,seuraavat: 

Valtiovarainvaliokunta Malkamäki,KulkulaitoBvaliokunta Raunio,Työ-

väenasi ai nvali okunta Turkka .Ulkoas iai nvali okunta Paas-» o,Pankki vai i okunta 

Hykkäälä,Talousvaliokunta Helle ,Sivi stysv ali okunta Kalavainen.Laki- ja 

talousvaliokunta Brand er-Wal l i n,Laki valiokunta Paasivuori ,Maatalougval-»o-

kunta Koskinen,Perustuslakivaliokunta Haapasalo,PuolustusMcfvaliokunta 
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Pöytäkirja Sos-dem. E-
duskuntaryhmän kokouksesta, joka 
pidettiin î duskuntatalossa 13 pnä 
maaliskuuta 1956 klo 15,30.Puheen-
johtajana toimi ̂ enriksson ja sih-
teerinä ̂ "̂ aunio.Poissa olivat Hyk-
käälä,Kokkola,Äohell,Simonen ja 
Väyrynen. 

1 §•: • 

M - i-

Työvaliokunnan esityksestä päätettiin SAK:lie 
luoyuttaa satatuhatta (100.000:-) markkaa lakkoavustuksena 
puutteessa oleville lakkolaisille.Samalla päätettiin panna 
keräys käyntiin ryhmäsn jäsenten keslaiudessa,ja toivottiin 
jokaisen ryhmän jäsenen antaaan 10.000:- markkaa keräykseen. 

2 §. 
Tyyne ""eivo-Iarsson ilmoitti,että hallitus oli 

asettanut ministerivaliokunnan kiireellisesti käsittelemään 
kansaneläkelakiin mahdollisegti tehtäviä muutoksia. 

3 §. 
Ministeri Tiainen selosti lakkotilannetta. 

Hän mainitsi,ettäAeron hallintoneuvosto jätti kulkulaitos-
ministerin ratkaistavaksi lentoliikenteen hoidon^Ministeri 
Palovesi määräsi liikenteen alkamaan. Samoin hän kehoitti 
linja-autoliikenteen aloitettavaksi.Hallitus on käsitellirt 
n.s. Auran välitysahdotusta kriisin ratkaisemiseksi.Se olisi 
kuitenldn merkinnyt sitä,että valtio olisi joutunut maksa-
maan kaikki menot.SAK kieltäytyi hyväksymästä ehdotusta.Työn-
antajat hyväksyvät sillä ehdolla että valtio maksaa menot. 

'Nyt on etsitty uusia välittäjiä.Toivo Talcki Kiel-
täytyi ja työnantajat eivät hyväksy Gumiar Korhosta. 

Puheenjohtajan kiitettyä selostuksesta 
Fagerholm esitti,että työmarkkinajärjestöjen olisi 

sovittava puheenjohtajasta^mutta siitä ei tullut mitään. 
Hallitus asetti puheenjohtajaksi Fagerholmin ja 

neuvottelijoiksi Simosen ja Kleemolan.Molemmat osapuolet 
toivovat nopeata ratkaisua. 

Lindblom: SAî ::n kielteinen kanta sovitteluesityksee: 
johtui juuri siitä,että valtio olisi maksanut kaiken.Se,että 
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työnantajat tahtovat murtaa SAK:n siitä ei tule mitään, 
Kulkulaitosministeri ja Sisäminiteri eivät kaikissa suhte 
sa ole menetelleet objektiivisesti. 

Lopuksi hän kiiti" SAK:Ile myönnetystä avustuk 
Haapasalo: Kun on puhuttu julkilausumasta,niin en ; 

sitä nyt sopivana, f» 
Henriksson: Totean,että nyt ei puututa julkilausur 

' Hiltunen: Heidän on osoitettava SAK:Ile,että me oi 
me heidän tukenaan» 

Leskinen:. -tiallitukGen asema on ollut vaikea eikä o 
ole voinut puuttua asiaan.Puolue ei myöskään ole puuttum 
asiaan eikä antanut julkilausumaa. 

Liljeström: ei ole asiallista antaa julkil 
sumaa. 

Hyhmän puolesta päätettiin saattaa pääministerin t 
toon,et'tä ryhmä trikee SAK: n yleislakko taistelua ja pahelc 
maalaisliiton menettelyä jota sen ministerit ovat harjoit 
neet valtioneuvostossa mm. ministeri Palovesi. 
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Pöytäkirjan vakuudeksi: 

E. Raunio^sihteeri 
Tarkistanut: 

4 »i' 

G. HenrifefsonViJliheen j ohta j a. 
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Pöytäkirja Sos-dem. E-
duskuiitaryiimän kokouksesta, joka ^ 
pidettiin Bduskur.tatalossa 16 pnä \ , 
maalislcuuta 1956 klo 9,30.Puheen-
johtajana toimi Henriksson ja sih-
teerinä Raimio.Poissa olivat Hak- f 
kila,HeIle,HiItunen,Jokinen,Käke-
läjLeivo-Larsson,Lepistö,Leskinen, . 
Li1j e Ström,Lindblom,Lukkarinen, | • 
' Mohell, Paasi vuori, Pesonen, Salmela-
Järvinen,Simonen ja Väyrynen. 
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Pääministeri Fagerholm selosti edellisenä yönä 
käytyjä neuvotteluja yleislakon lopettamiseksi.Hän mai-
nitsi, että SAK oli esittänyt 6 - 10 ^ koroitusta työeh-
tosopimuksiin 12 mk:n tuntipalkkakoroituksen lisäksi. 

Työnantajat olivat ilmoittaneet,että jos tunti-
palkan koroitus olisi 7 - 8 - 9 mk, niin he maksaisivat 1 u j II a 
2 ii työehtosopimuksissa. 

Esittäessäni sovittelua SAK:n edustajat olivat 
esittäneet prosentin liixkuvaisuutta 5 - välillä. . ¡̂j 

Esitin viime yönä erillistä ratkaisua jolloin 
koroitus olisi ollut 12 mk, tunnille,mutta työnantajat i I 
eivät hyväksyneet sitä. 

Virtanen: "̂"eidän pitäisi saada millä ehdoilla 
työnantajat menevät sopimukseen ja mikä on SAK:n lopul-
linen kanta.Koskokannan alentaminen olisi yksi jota voi« 
täisiin harkita. 

Suominen: SAK:n taholta pitäisi saada jousta-
vuutta aikaan. 

Kajala: Hallituksen pitäisi tehdä nopeasti jo-
tain sillä näin ei voi pitkään jatkua.i^aimatti Virtasen 
ajatusta korkokannan laskernisesta. 

Kokkola: SAK:n ja Puoluetoimikumian olisi asiaa 
yhteisesti ;'äsiteltävä.Tilaime menee jokatapauksessa 
sellaiseksi,että inflaattiota tuskin voidaan välttää. 
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Karvonen: -̂ aJcossa ollaan käännekohdassa.lJyt e 
ta poiklceuslait.Meidän on yritettävä hoitaa asiaa, 
lä se ei voi päättyä tappioksemme, 

Kuminen: OTK on joutumassa vaikeuksiin, s il: 
säästöjä on nostettu runsaasti. 

Peltonen: SAK:n voitonmahdollisuuksia ei sj 
heikentää. 

Haapasalo: Olisi keslcusteltava valtalain ai; 
saamisesta.Asia olisi jätettävä työvaliokunnan hoii 
tavalcsi. 

Virtanen: Kannatan Haapasalon esitystä. 
Henriksson: Työn tuottavuuden lisää SAK on , 

nut 6 - 1 0 ^:iin.Valtalalcia koskeva asia jätettänê  
SAK:n ja xuoluetoimikunnan vaLiiisteltavaksi.Työmar' 
najärjestöt itse ovat olleet palkkasäännöstelyn pi 
misen kanna la. 

Keskustelun päätyttyä ryhmä päätti jättää 
talakia koskevan asian SAK:n ja Puo uetoi-iiikmman 
aksi. 

Pöytäkirjan vakuudeksi: 

Tarkistanut: E. Raunio,sihteeri 

G-.Hen puheenjohtaja. 

Pöytäkirja Sos-dem.Eduskuntaryh-
män kokouksesta,joka pidenttiin Edus-
kuntatalossa 20 pnä maaliskuuta 1956. 

Pulieenjohtajana toimi Henriksson 
ja sihteerinä Raunio. 

Poissa olivat: Kauhanen,Kokkola, 
L i 1 j e s t r öm, I'Iohe 11, Mui kku, Nurmi n en, 
Salmela-Järvinen ja Turunen. 

i 

1 

Pääodnisteri Pâ jerholm selosti yleislakon lopet-
tarrdssopimusta,Mainitsi,että tilanne kärjistyi lauan-
taina jolloin "pensasota" alkoi uudelleen kun sopimus 
oli rikottu.Näin ollen oli sopimukseen vakavasti pyrit-
tävä ja yritin kaikkeni. 

Esitin sovitteluehdotuksen suixnuntaina.Lopulli-
sessa sopir.iusehdotuksessa hallitus oli yksimielinen. 

ITyt on edessä jälkiselvittely.^allituksella on 
tarkoitus antaa torstaina eduskunnalle tiedonanto. 

Lindblom: Onnittelen pääministeriä,että häii 
otti asioiden hoidon omiin käsiinsä.SAK:ssa oli vaikea 
saada asiaa ratkaisuun. 

Henriksson: Meidän on huolehdittav: siitä,että 
ne lait jotka sopimulcsen mukaisesti annetaan menevät 
läpi.Iiyhmä antaa tunnustuksen pääministerille asioiden 
hoidosta. 

Jokinen: Annan hallitukselle tunnustuksen asian 
hoidosta.rlaatalouden osalta pitäisi päätös saada nähdä. 

Haapasalo: Hallitus on hoitanut asian hyvin. 
Miten sitten maatalouden kompensaattio hoidetaan tämän 
sopimuksen pohjalta.Hallitusohjelma pitäisi saada. 

Leskinen: On oltava tyytyväisiä saavutettuihin 
tuloksiin.Hallitussopimustc on syytä harkita,sillä sitä 
pitää soveltaa pitkällä sihdillä. 
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Keskustelun päätytĵ yä ryhmä päätti ykslmleliŝ i 
^taa pääministerille Ja koko hallitusryhmälle turJ 
tulcsen samoin kuin SAK:llo maltillisesta ja asialli, 
ta asioiden hoidosta. 

Pöytäkirjan vakuudeksi: 

Tarkistaiiĵ : 
S.Haunio,sihteeri. 

(^.Henro^sot^ulieenjohta 'a. 

y 

I 

I 4 

Pöytäkirja Sos-dem.Eduskun-
taryhmän kokoulcsesta, joka pidettiin 
Eduskuntatalossa 22 pnä maaliskuuta ^ 
1956 klo 14,30. Puheenjohtajana ^ j 
toimi Henriksson ja sihteerinä Rau- ' ^ 
nio. Poissa olivatHykkäälä,Kauhanen, 
Mohell,Pusa,Suominen ja Turunen. 

1 §. 

Pääministeri ^ag^rholm selosti hallituksen 
tiedonantoa j£duskunnalle.Oikeiston taholta suuniteltua 
epäluottamuslausetta sisäministeri Väyryselle ei voida 
hyväksyä.Senvuoksi se on katsottava epäluottamuslauseek-
si koko hallitukselle. 

Hjdimä hyväksyi yksimielisesti pääministerin 
esityksen, ja päätti äänestää hallitukselle luottaiiius-
lausetta. 

2 i . 

iiisitettiin rylimän tilintarkastajain antama 
lausunto ryhmän tielistä vuodelta 1955.Tilintarkastajat 
esittivät myönnettäväksi tili- ja vastuuvapauden. 

Eyhmä hyväksyi tilikertomuksen ja myönsi 
yksimielisesti rylmäi. työvaliolcunnalle ja tilinpitäjälle 
tili- ja vastuuvapauden vuoden 1955 tielistä. 

Pöytäkirjan vakuudeksi! 

J 
'i 
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Tarkistanut 

E. Raunio,sihteeri. 

G.Henr 

I i; 

i,puheenjohtaja. 
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Pöytäkirja Sos-dem. Eduskun-
tarylimän työvaliokunnan kokoukses-
ta, joka pidettiin 6 pnä huhtikuuta -
1956.Puheenjohtajana toimi Aino Mal-
kamäki ja sihteerinä Haunio.Poissa 
olivat Henriksson ja Turkka. 

1 m^^^ 
i-

Metsäteknikkojen seuran 50-vuotisjuhliin va- f'̂"- \ 
Iittiin ryhmän edustajaksi Mikko Hult. d1-

a 2 §. « 
Merkittiin tiedoksi presidentti ̂ ekkoselta 

saapunut kirjelmä,jossa hän esitti kiitokset onnittelui^^-
ta^jotka ryhmä oli lähettänyt presidentin vaalin joh-
dosta. 

3 m i: 

3 §. 
Naisliiton edustajakokoukseen ryhmän puoles-

ta valittiin pulieenjohtaja G.^enriksson. 
M ^ 4 ä. 

Pohjois-Pohjalaiseen osakuntaan alustajaksi 
valittiin lindblom, 

5 §. 

O-
( 

yn 
r-

^ 1 l; :us-

Upseeriliiton keskustelutilaisuuteen 14.4-56 Qä 
valittiin ryhmää edustamaan Simonen tai lindblom. 

6 §. 
Maaseutuvaltuuskunnan kokoulcsiin valittiin 

ryhmän edustajiksi Anni Plinck ja Alanko. Ll 
' 7 §. 

Keskusteltiin eräiden valtioenemmistöisten 
osakeyhtiöiden hallintoneuvostojen paikkojen täyttämi- j 
sestä.Samoin oli keskustelua Suomen Pankin johtokunnan, 
jäsenen nimittämisestä. 

Asian johdosta ei tehty mitään päätöstä. 
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8 §. 

V.yirtanen oli aiionut lomaa matkustaakseeal 

myönsi hänelle lomaa eduskuntatyöstä. 

Pöytäkirjan vakuudeksi: 

Tarkistanut: E.Eaunio,sihteeri. 
(V 

"¡«^^puheenjohtaja. 

Pöytäkirja Sos-dem, Edus-
Icuritaryhmän työväliokuni.an koko-
uksesta, joka pidettiin iiiduskunta-
talossa 10 pnä huhtikuuta 1956 
klo 12,30. Puheenjohtajana toimi 
Aino Malkamäki ja sihteerinä Pau-
nio, Poissa olivat Henriksson ja 
Leskinen, 

i 
1 

I : i ( 

1 §. 
t 

I 

Paasio ilmoitti työvaliokunnalle,että valtioneu-t. 
vostossa oli ollut neuvottelukokous pä:iministerin kutsu-
mana jossa olivat mukana hallituspuolueiden eduskuntaryh-
mät. Käsiteltävänä oli kansaneläkelakl.Hallituksen tahol- ̂  
ta esitettiin,että kokonaisrahoituksessa pitäisi päästä 
alle 20 miljardin.iiduskuntakäsittelyssä olisi hyväksyt-
tävä hallituksen esitys.Toisena vaihtoehtona keskustel-
tiin nykyisen esityksen peruuttamisesta ja uuden esityk-
sen sintamisesta. 

Pääministeri oli esittänyt,että lain käsitte-
lyssä olisi pysyttävä hallituksen esityksen pohjalla. 
Jos t: hdotaan,että laki tulisi voimaan 1/1-57 niin se o-
lisi käsiteltävä vielä huhtikuun kuluessa. 

Haapai^o: Näyttää kaiken aikaa lain käsittelyn 
kuluessa, että maalai:isliitto pyrkii malidollisimman kor-
keisiin per seläkkeisiin. 

Leivo-Larsson: Kun hallituksessa on asiasta 
keskusteltu,niin siellä on ollut se käsitys^ettei perus-
eläkettä olisi maksettava 12.000 mk^ suurempana. 

Keskustelun päätyttyä päätettiin asia esitellä 
ryhmälle käsittelyä varten. 

Pöytäkirjan vakuudeksi: 

•f 

I; _ 

! i! i 
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Taj'kistanut: E.Raunio,sihteeri. 

SiiiÄÄXikxrax, puhe en j o ht a j a 
Aino i-lalkamäki. 



johtajana toimi Aino ̂-lalkaTiy 
sihteorinä -̂ aiiniG.Poissa oli; 
Alanko, Henriksson, Ĵ epi stö, Ig. 
n en, Lii j est röm, Lindblom, Siiäo, 
Sundman, Suominen, Ja Väyr̂ aien, 

1 §. 
Ministeri -̂ eivo-Larsson selosti kansaneläke! 

käsittelyä hallituksessa, jossa asiaa on pohdittu mo-' 
kertaan. Viimeksi oli neuvottelu eduskuntaryhmien piij 
johtajien kanssa.Asian hoitamiseksi on kaksi vaihtoe! 

i 

toa:joko peruuttaa esitys tai palauttaa asiaa suure:. 
valiokui:taan ja siellä jaostossa muuttaa. 

Kansaneläkevaliokuiinan ja suuren valiokuiu.an 
esitykset tietavat peruseläklceisiin ulirattavan varoj 
tukieläkkeiden kustannuksella. 

Hiltunen: LaJciesityksen peruuttaminen olisi 
parempi ja saada uusi esitys^ jossa tehtäisiin muuto}: 
nyt voimassa olevaan lakiin. 

Rantsila: Asia nsa olisi noudatettava valtio-̂  
voston sovittelevaa linjaa. 

Kajala: Hallituksen olisi saatava aikaan m* 
esitys. ^ 

Haapasalo: Minä pelkään^ettemme saa suuresi 
valiokLumassa hoidetulcsi asiaa. 

Yirtanenf Asiaa on vaikea hoitaa suuressa 
liokuni.assa.Tukieläkkeitä ei missään tapaiiiksessa sais: 
alentaa. 

Leivo-Larsson: hallituksella ei ole halua iv 
ruuttaa esitystä.Ryhmien puheenjohtajat eivät tätä if 
halunneet. Porvari ry limi s tä pitäisi saada tukea hallit̂  • 
sen esityksen linjalle. 

• * 

Kulovaara: Peruseläkkeitä olisi alemiettava 
tukieläkkeitä nostettava. 

i 
• Kulf Meiato olisi noudatettava hallltuteon .vi-
iksen llnj«,.utta Jo= toiset r y « t pelaavat suurea- ^ 
rriioJnalea.nlin allloi^on '«eld^ paras antaa lain 
mennä nylqrisellä pohjalla. ^ 

Keslcustelun päätyttyä asiasta ei tehty päätös, 
tä.vaan siirrettiin sen Icäsittely seuraavaan Icokoulcseen. 

I 

Pöytäkirjan vakuudeksi: n il •/ ti 

E.Räixnio,sihteeri. Tarkistanut: 

Aino M a l k a t a ä k i , p u h e e n johtaja. 
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Pöytäkirja Sos-dem.Eduskuntaryh-
män työvaliokumi€ui kokouksesta, joka 
pidettiin -SduslcuntatalosBa 12 pnä 
huhtikuuta 1955 klo 15.Piiheenjohtaja 
na toimi Aino Malkamäki ja sihteeri-li 
nä Raunio.Poissa oli "̂ enriknson. 

I C - . - I . - > " " X i i 
; / . . J ' • * k . ' A . r 

1 §. 
Esitettiin valtioneuvoston kirjelmä,joka oli osoi-

tettu iiduskuntaryhmälle k̂ansaneläkelakia koskevassa 
asiassa. (Liite). N. 

! t Keskustelussa; 
Haapasalo: Eduskunnassa hallituksen esitystä on 

vaikea saada hyväksytyksi.Mitä tulee väliaikaiseen la-
kiin^ niin se olisi saatava käsiteltäväksi hallituksen 
esityksen pohjalla. 

Malkamäki: Meidän on käsiteltävänä olevaa esitys-
tä vaikea saada muutetuksi ja siten hyväksytyksi.Parem-
pi olisiyjos hallitus vetäisi esityksen pois. 

^ n on kysymys^miten 20 miljardia jaetaan^ 
en epäile,ettei(xö kommunistit tulisi meidän mukaamme 
silloin^kun on tämän jaosta kysymys. ^ ^ 

Haapasalo: On valitettavaa^ettei hallituksessa 
olevat ryhmät ole päässeet lähemmäksi toisiaan. 

Leskinen: En näe muuta mahdollisuutta olevan 
lain suhteen kuin hyväksyä hallituksen linja. 

Helle: Meidän olisi sittenkin harkittava vielä 
sitä,että parempi olisi hallituksen vetää esitys pois. 

Keskustelun päätyttyä päätettiin esittää rylimälle 
että valittaisiin neuvottelukunta käymään neuvotteluja 
ryhmien kesken.Neuvottelukuntaan esitetään Hiltunen, 
Raunio,Helle ja Haapasalo. 

2 §. • 
Ministeri Tiainen: Hintavaltuuslaista käydyissä 

neuvotteluissa on esitetty lausuma lain perusteluihin, 
johon nähtävästi voitaisiin mennä^sillä se on lain hy-
väksymisen ehtona. (Lausuma liitteenä) 
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Haapasalo: Tiaisen esittämä lausuma on par« 
kuin perustuslakivaliokunnan mietinnön vastalauseei 
oleva.IJäin o l l e n o l i s i parempi hyväksyä e s i l l ä olev 
lausuma Ja saada l a k i s i t e n hyväksytyksi. 

Keskustelun päätyttyä työväliokuiita hyväksj-
s i m i e l i s e s t i l i i t t e e n ä olevan lausuman. 

Pöytäkir jan vakuudeksi: 

*: 
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Tarkis tanut : E. Haunio ,s ihteer i . 

Aino Malkamäki,piiheenjohtaja. 

Sosial idemokraatt isen puolueen 

eduskuntaryhmä Hiv. 
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s e s t i t u l l u t s i ihen tulokseen, e t t e i se voi hyväksyä r a t k a i s u -

j a , Joissa e läkkeis i in ym® menoihin käyte t tävä rahamäärä y l i t -

tää 20 mi l j a rd i a markkap. vuodessa. Ha l l i tus on ni inikään o l lu t 

yksimielinen s i i t ä , e t t ä tässä vaiheessa o l i s i k i i r e e l l i s e s t i 

aikaan saatava väl ia ikainen r a tka i su , joka v o i t a i s i i n saada mah-
i m^mm I 

dollisimman pian voimaan ja s ä ä d e t t ä i s i i n korkeintaan kolmeksi 

vuodeksi, minkä ajan kuluessa o l i s i l aad i t t ava suunnitelma kan-

saneläkekysymyksen pysyväksi ra tka isuks i huomioonottaen mahdol-

l i suudet sov i t t aa yhteen n i i t ä näkökohtia, j o i t a e r i j ä r j e s t e lmä-

tyyppien puolesta on asian käs i t t e lyn aikana tuotu e s i l l e , sajnoin 

kuin myös sen yhä ajankohtaisemmaksi käyvän tarpeen, joka koskee 

yks i ty i sessä työsuhteessa olevien eläkekysymyksen se lv i t tämis tä« 

Ha l l i tus on edelleen äänestyksen jälkeen, äänin seitsemän s e i t s e -

mää vastaan, ' ase t tunut s i l l e kannalle , e t t ä sanotun vä l i a ika i sen 

ra tkaisun t u l i s i tapahtua ha l l i tuksen kansaneläke-esitykseen s i -

sältyvän jär jes te lmän poh j a l l a , mi l lä kannalla o l iva t va l t ioneu-

voston sos iaa l idemokraa t t i s ta puoluet ta j a kansanpuoluetta edus-

tavat jäsene t , kun taas m a a l a i s l i i t t o a ja r u o t s a l a i s t a kansan-

puoluetta edustavat valtioneuvoston jäsenet ka t so iva t , e t t ä kä-

s i t t e l y n pohjaksi o l i s i o te t tava kansan eläkevaliokunnan ehdot ta-

ma j ä r j e s t e lmä . 

Hels ingissä 12 päivänä huhtikuuta 1956. 

M i n i s t e r i 
T. Leivo-Larsson 
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Pöytäkirja Sos-dem.Eduskiin-' 
taryhmän kokouksesta, joka pidettiî v 
Eduskuntatalossa 12 pnä huhtikuuta 
1956 klo 16. Puheenjohtajana toi-
mi Aino Malkamäki ja sihteerinä J| 
Raunio.Poissa olivat,Alanko,Fager- |i 
holm,Henriksson,Kajala,Lepistö, 
Liij eström,Lindblom,Mohe11,Muikku, 
Peltonen,Pesonen,Pusa,Salmela-Jär-
vinen , Sundman, Suominen, Turunen ja 
Väyiynen. 

I 

M 

: s 1; 
iä 

¿M 

1 8. 
otettiin vastaan vanhuksien lähetystöt,joita oli fä^ 

saapunut Helsingistä,Tajiipereelta ja Lahdesta/jotka olivat 
saapuneet esittämään käsityksiään käsiteltävänä olevasta kansaneläkelaista. ji/cHä̂ /ry 

Puheenjohtaja kiitti lähetystöjäjf^sittämistci« 
ajatulcsista ja vakuutti,että sosialidemokraattinen edusloin 
taryhmä tulee tekemään kaiken voitavansa saadakseen laista 
niin hyvän^kuin valtiotalouden mahdollisuudet suinkin sal-
livat. 

2 §. 

n 
Hl i < I 

otettiin käsiteltä^si valtioneuvoston kir jel-
mä joka koski kansaneläkelain käsittelyä. ^ 

(Kirjelmä liitteenä edeli työvaliok.pöytäkirj.) 
Kulovaara: Keskustelu tulee huomenna aivan tar-

peettomaksi, jos hallitus vetää esityksen kuitenkin pois. 1 
Virtanen: Peruseläkkeitä pitäisi saada alen-

netuksi^ ja siten varoja tukieläkkeiden maksamiseen. j 
Käkelä: Asia on luistanut pois hallituksen kä- iHfe 

sistä.Kansaneläkevaliokunnassa ja nyt jälkeenpäin kommunis-
tit yrittävät tehdä mainosta itselleen. 

Rantala esitti,että asiasta pyydettäisiin 
työväenasiainvaliokunnan lausunto. 

Haapasalo: Asian hoito näyttää yhä vaikeutu-
van. Hallituksen olisi pitänyt vetää esitys pois jo aikai-
semmin. Suuren valiokunnan jaostossa asiaa on vaikea saada 
korjatuksi. 

lii ii I lii 
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. Koskinen: Kannatan s i t ä , e t t ä ha l l i tus vetiij: 
esityksensä pois. 

Virtanen: Jos saatais i in peruseläke alenne! 
18.000 marlfaan,niin s i i t ä saata is i in rahaa tukieläteoiy 

leivo-Larssoni Porvarit tuskin tulevat pen-
läkkefden alentamiseen mukaan. 

Turkka* Asian hoitamista varten o l i s i asete, 
va kansaneläkevaliokunta uudestaan. 

Hiltunen: -^aista voidaan pyytää työväenasih: 
valiokunnan lausunto.Kansaneläkevalioku: nan mietintö el 
ole meidän 8yytämme,se on to is ten ryhmien aikaansaama, 

^eskus;elun päätyttyä päätett i in asettaa t̂ r 
liolcunnan esityksen mukaisesti neuvottelukunta käymäL:n 
votteluja ryhmien vä l i l lä .Neuvot te l i jo iks i v a l i t t i i n 1 
tunen,-*^aunio,Haapasalo ja Helle. 

Pöytäkirjan vakuudeksi 

/ 

'̂ E. Haunio, s ihteer i . 
Tarkistanut: 

Aino Malkamäki,puheenjohtaja. 
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Pöytäkirja Sps-dem.Edus-
kuntaryhmän työvaliokunnan kokouk-
sesta,joka p idet t i in Eduskuntata-
lossa 19 pnä huhtikuuta 1956 klo • 
15,30. Puheenjohtajana toimi Hen-
riksson ja sihteerinä Haunio.Pois- »ij 
sa o l i Leskinen. Saapuvilla o l ivat i 
ministerit Paserholm,Simonen ja j 
Tiainen. ^ -

If 

1 §. 
» ^ I "tr 

t j. 

Ministeri Tiainen s e l o s t i virkamiesten palklcaky-
symystä s ikä l i kuin se koskee 2.400 mk:n ja l i säprosentt i -
korotuksen suorittamista.^^allituksen keskmudessa on käyty 
p i t k ä l l i s i ä neuvotteluja,mutta ne eivät ole johtaneet tu-
lokseen, ^al^ion Virkail i jain yhteisjärjestön kanta on se, 
e t tä koroitus p i t ä i s i maksaa markkamääräisenä 2.400 mk, 
jokaise l l e . Saari on hal l i tuksessa ehdottanut prosentti-
l injaa ja maala la i s l i i t to 5 ?i:n koroitusta. 

Meikäläinen hallitusryhmä on 2.400 mk:n kannalla. " 

1 

m 

Yirkamiesliitto ja AKAVA ovat prosenttikoroituk-
sen kannalla. 

Ganth on i lmoittanut ,että hänen kantansa on 
2.400 mk. koska se on oikeudenmukaisempi. 

Haunio: Esitän,että työvaliokunta antaisi h a l l i -
tusryhmälle ohjeen pitää kiinni 2.400 mk:n esityksestään, 
s i l l ä se on pienipalkkais i l le oikeudenmukainen. 

Haapasalo kannatti Haunion es i tys tä . 
Työvaliokunta hyväksyi yks imie l i ses t i ^Wnion , 

esityksen. 

2 §. 

).. 

I M' . J j 

Ministeri Simonen s e l o s t i kirjojen l i ikevaih-
toveroa, josta nyt eduskunnassa on nostettu kova häly.Asi-
o i s t a , s i l l o i n kun annetaan arkaluontoisempia päätöksiä 
e i voida etukäteen keskustella.Kiin on tapahtunut nytkin. 
Keskusteluja on käyty vain SAK:n ja MTK:n'kanssa. 

Paasio: Asiasta on yr i t e t ty nostaa sota meitä 
> 

vastaan,ja se p i t ä i s i saada torjutuksi. 



Työvaliokunta päätti esittää ryhmälle,et 
asiassa ei tehtäisi ryhmäpäätöstä,vaan Jäätäisiin odo 

valle^kannalle.Kukaan ei myöskään saisi antaa mitään 
nakkolupäuksia. 

Teirkistan 

Pöytäkirjan vakuudeksi: 

E. Raunio,sihteeri. 

Puheenjohtaja, 
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' Pöytäkirja Sos-dem.Edus-
kuntaryhmän kokouksesta,joka pidet-
tiin Eduskuntatalossa 19 pnä huhti-
kuuta 1956 klo 16, Puheenjohtajana 
toimi Henriksson ja sihteerinä Rau-
nio. Poissa olivat: Alanko,Fager-
ho lm, Häkki la, Hi ile lä, Hi Itunen, Kaj eIl ilf 
Kuittinen,Lehto /Leivo-Larsson,Lii- ¡¡j 
jeBtröm,Leskinen,Lindblom,Lukkari- p; 
nen,Muikku,Nurminen,Sundman ja Suo-* II 
minen. 
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otettiin vastaan lähetystö,johon kuuluivat prof. 
Alanen ja koul;meu¥os A.Hautamäki,jotka esittivät käsi-
tyksiään parhaillaan käsiteltävänä olevasta kirjojen 
li ikevaiht ove ro st a. 

Ministeri Simonen selosti niitä vaikeuksia joita 
valtiolla on tulojen hankld.miseksi vajauksen täyttämi-
sessä jonka kasvaneet menot ovat aiheuttaneet valtion 
talouteen.Jos ei erillisiä välillisten verojen koroi-
tusta hyväksytä silloin on odottamassa välittömien vero-

If j 
Puheenjohtaja genriksson esitti työvaliokunnan ' ̂  

li: 
rl 

jen koroitus 

kantana ettei asiasta tehtäisi päätöstä,vaan jäätäisiin 
odottavalle kannalle.Kukaan ei myöskään saisi tehdä mi-
tään ennaklcolupauksia. j' 

keskustelun päätyttyä ryhmä hyväksyi yksimieli-
4 

sesti työväliolamnan kannan. ^ 
U 

2 §. 
Otettiin käsiteltävälcsi työvaliokunnan esitysi 

virkamiesten palkkojen järjestelystä.Puheenjohtaja esit-j!! 
ti,että työvaliokunta suosittelee hyväksyttäväksi oh-
jeeksi hallitusryhmälle 2.400 mk:n koroituksesta kiinni 
pitämistä, jonka kannan hallitusryhmä on itsekin omaksu-
nut. 

' • Tiainen slosti asian käsittelyä valtioneuvos-
tossa, jossa porvafilliset ryhmät ovat olleet prosenttu-
aalisen korotuksen kannalla. 



î eskustelun päätyttyä ryhmä päätti yksimiel,. 
i 

fi 

kaudessa eikä mitään prosenttikoroituksia. f 

f I T rr B^mQifäf ' "ti liyväksyä työvaliokunnan esityksen,että koroitusf 
Iisi olla kertakaikkinen markkamääräinen 2.400 ml:, ̂ ^ 

Pöytäkirjan vakuudeksi: ^ J 
E, Raurio, sihteeri. 
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Pöytäkirja Sos-dem.Edus-̂  
kuntaryhmän työvaliokunnan koko-̂  
uksesta,joka pidettiin Eduskun-
tatalossa 26 pnä huhtikuuta 1956 
Puheenjohtajana toimi genriks- -
son ja sihteerinä Raunio,Saapu- . 
villa oli työvaliokunnan jäsen- ̂  
ten lisäksi ministeri Simonen, ¡¡i 

iV 1 : 1 

I 

i ma 
1 §. (I 

• •r^.i f " : ̂  J W 
. »c -.sj - r 

- 'IC 

Työläisnuorisoliiton edustajakokoukseen ryhmän 
edustajalcsi valittiin V.^eskinen. 

~ _ • t: ; .i-iTI. 

.. - .. a §. 
'Merkittiin tiedoksi Vaasan itäisen Sos-dem^ Pii-

rijärjestön kirjelmä,jossa esitettiin ̂ eski-Suomen läänin 
perustamista» , 

3 §• 
Komiteapaiklcojen täyttämistä koskevaa asiaan 

samoin kuin hallintoneuvostojen paikkojen täyttämistä 
selosti Leskinen.Hän mainitsi,että Puoluetoimikunnan työ-
valiokunta on asettanut erikoisen toimikunnan asiaa val-
mistelemaan. 1 

Asiassa ei tehty mitään päätöstä. 

I 

m 

f 
4 

__ _ i. _ i, — 4 §. 
Otettiin käsiteltäväksi sivistysvaliokunnassa 

käsiteltävänä oleva kansakoululalci, jossa oli ollut eri-
mielisyyttä valiokuntaryhmän keskuudessa. l Mi 

- V U U —̂  
r 

Käydyssä keskustelussa oltiin eri mieltä siitä,') 
'.s-iM^ © olisiko opettajien viikkotuntimääräksi hyväksyttävä 28 -is 

vaiko 30 viiklcotuntimäärä.Valiokunta suosittelee 28 tun-
' tia ja 2 tuntia korvattaisiin ylimääräisinä.Asiasta käyte-

:-iiJ*̂ tyissä puheenvuoFoissa oltiin sekä puolesta että vastaan. 

no a.:: G. 
f iinlO 

. i fToajti Työvaliokunta jätti asian pöydälle myöhempää 
käsittelyä varten,joka tapahtuu ennenkuin asiaan otetaan 
kanta suuressa valiokunnassa. 

. ^ Pöjttäki^an va^udeksi: . » • - .J ,4 • ( 

i rr; •Hl Tarka < E,i:taunio7siIiiê i. 

G•Henriks s oE7puheen j oht aj a. 
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Pöytäkirja Sos-de. 
kuntaryhmän kokouksesta, joka*̂  
dettlin iiiduskuntatalossa 26 
huhtikuuta 1956 klo 16.Pui 
tajana toimi Henriksson ja sj 
rinä Raunio.Poissa olivat: 
ko, Brander-Wallin, Kokkola, Ic 
Lei vo#Larsson, Lepi st ö, "̂ eski r 
Iii j e Ström, Lindblom, Lukkarir 
Mohell,Nurminen Ja Virtanen.J. 

r h/ k 
f > •I 

1 § Í Otettiin vastaan verovirkailijäin lähetystö,jc 
esitti toivomiiksen heidän virka-asemansa järjestelystitl 

Ministeri Simonen esitti,että valtiovarainmi]'i|ir| 
riössä on suunitteilla laki verolain jakamisesta kahtli J 
jolloin verotusteknillinen laki annettaisiin ensin ja f 
yhteydessä tulisi myös viranhaltijain aseman järjesteV 
esille. 

2 §. 
î erkittiin tiedoksi Vaasan itäisen Sos-dem.ii; 

järjestön kirjelmä,joka koski Keski-Suomen läänin pei j 
mista. 

3 
Merkittiin tiedoksi Suomen Kirjatyöntekijäin 

kirjeOjnä, joka koski kirjojen liikevaihtoveroa,ja joss 
tuttiin vastustamaan manittua verotusta. 

4 §. 
Pääministeri ""â erholm selosti valtioneuvosicf; 

m 

käytyjä neuvotteluja virkamiespalkkojen järjestelystä. 
Hän mainitsi,että meidän omaksumallamme linjalla tusli 
on läpimenon, mahdollisuuksia, joten osittaisen prosenLi 
rotuksen kannalle on mentävä. Senvuoksi olen esittänyt, 
koroitus oli 2.400 mk:n lisäksi 3 ̂  kaikille. 

I Hakkila: Pagerholmin viimeinen ehdotus olisi 
väksyttävä. 

. Hiltunen: Kaikkialla ollaan vastaan prosemi 
rotusta.Sitä vastustivat ennenkaikkea pienpalklcaiset 

Prosenttikoroitusta vastaan olivat Plinck,j 
Suominen. 

•..• N*. 

Simonen: Meillä on ministerivaliokunnassa ollut 
vaikea hoitaa asiaa,sillä porvariryhmät ovat prosentti-
korotuksen kannalla.Itse olen vain 2.400 mk:n kannalla. 

Fagerholm: Hyväksyessämme 2.400 mk. sekä 3 
hyvitämme sillä juuri pienipalkkaisia,ja se olisi käsi^y || 
tykseni mukaan hyväksyttävä. 

Keskustelun päätyttyä päätti ryhmä yksimielises-
ti „antaa hallitusryhmälle ohjeen,että ratkaisu voisi ^ 
tapahtua lähinnä Fagerholmin esityksen pohjalla,mutta -
pitemmälle ei prosenttikorotuksessa saisi mennä. 

pöytäkirjan vakuudeksi: 

T arki St E.Raunio,sihteeri. 

Gr.He puheenjohtaja 

»f -v 

1 t" A • I •«_» v ' i j »i 

I • 

Í-1 . • 
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^ M, Mil 

Pöytäk i r ja Sos-dem.^dus-
lomtarylimän kokouksesta, joka p i -
d e t t i i n -^duskiintatalossa 3 pnä 
toukokuuta 1956 klo 16,Puheenjoh-

' t a j a n a toimi Henriksson ja sihtee-
' r i nä Raunio.Poissa o l i v a t : Pa^er-
holm, -^akkila, Jokinen, ^a J a l a , ii^ar-
vonen,Kokkola,Käkelä,Lepi s tö,Le s -
kinen,Li1j e ström,Lindblom,Lukka-
t i n e n , Nurminen,."^ eltonen »-^^esonen, 
Pusa,Rantala,Salmela-Järvinen j a 
Virtanen, 

i V 
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1 §. 

Merk i t t i in t i edoks i ylioppilaskunnan k i r je lmä 
liikeyailihtoveron kse t tamises ta k i r j o i l l e . 

. 2 
Par lament t iva l tuuskunt i in e r i maihin v a l i t t i i n 

seuraavat e d u s t a j a t : ^ 
Unlcariin ^ n i o , j a ^a i sa H i i l e l ä , 

« 

^ Kiinaan Paasio j a Impi Lukkarinen. 
Puolaan Muiklcu ja Kui t t inen . 

3 

, i 

i'; 

uK^Mhl n t 

Val t iovara inminis te r i Simonen s e l o s t i v a l t i o t a -
louden t i l aa . (Se los tHS l i i t e e n ä . ) 

Selostuksen johdosta b± keskus te l t aessa se los-
t i m in i s t e r i Tiainen v a l l i t s e v a a hintakel i i tystä^ jossa 
hän kuvasi indeksin nousua kevään kuluessa sekä sen 
malidqllista tasoa syksyyn meni;essä. 

Hil tunen: V a l i t e t t a v a s t i vappupuheiden s i s ä l t ö 
o l i n i i n kovin vastaldcainen.Toivottavasti vuoden 1954 
aika antaa mei l le nyt opetuksia. 

Suominen: ^a lua i s in t i e d u s t e l l a miten p o l t t o -
aineen hinnan nousu va iku t t aa kustannustasoon. 

Tiainen: Pol t toaineen hinnan koroi tus va ikut - 1 
t aa l i ike-elämään t a rka l l een 0,o26 

tf.i I 11 -1 
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Kulovaara: V'appupiiheiden vapaus sallittaneeni./ 
lá jokainen vastaa omasta lausumastaan.Valtion tulot 
tuskin tulevat olemaan niin suuret kuin ministeri Si 

neno olettaa. 
Tiainen: Kitä tulee sut)venttioihin,niin nii1̂  

on menoarviossa 22 miiJardia.^^e-ovat kuitenkin tär̂ <e 
ennenkaikkea sosiaalisella linjalla. 

Haapasalo: Ajankohta hintain koroituksille 
epäedullinen.Me emme saisi olla toisten johdettavisî ^ 
ja puolueen sekä SAK:n suhteet pitäisi olla läheiBi-

Alanko: Ymmärrän Simosen tarkoituksen,miksi 
lituksen oli pidettävä hintain koroitukset salassa, | 

Simonen:Ei SAK:n ja hallitusryhmän kesken oW 
olut suurempia eriinielisyyksiä.SAK on ollut tietorne 
tehdyistä ratkaisuista. 

Hiltunen: En ole valmis hyväksymään subventt 

ta,sillä niillä ei voida pitkälle asioita hoitaa. 
'Leivo-Larsson: Subventtiot eivät ole tuomi! 

via,sillä niillä autetaan ensisijassa kaikkein köyl 
piä ja suuriperheisiä. 

^eslcustelun päätyttyä ei asiasta tehty mitä" 
päätöstä,Vcian totesi puheenjohtaja,että on ollut pai 

laan saada asioista vapaasti vaihtaa mielipiteitä. 

Pöytäkirjan valaiudeksii 
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Tarkistanut: Rauiiio, sihteeri. 
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1 §• 

Pöytäkirja Sos-dem.Edus-
kuntaryhmän työvaliokunnan ko- ^ 
kouksesta, joka pidettiin -ĉ dusk 
kuntalossa 3 pnä toukokuuta l̂llttr 
1956. Poissa olivat Leskinen ja 
Turkka.Puheenjohtajana toimi 
Henriksson ja sihteerinä fíaunio^ | ̂ii) m 

k • IF 'L 

hi 

; f j 

^'^rkittiin tiedoksi Työväen AkateMan oppilaskunnan 
kiitos heille myönnetystä apintoavustuksesta. 

2 §. 
liatinkylän lakkolaisten järjestämään kokoukseen 

10.5.-56 ei katsottu voitavan lähettää ryhmän edusta-
jaa koska asia kuu.luu SAr::n hoidettavaksi. 

3 §• 
# 

Helle.selosti talousvaliokunnassa käsiteltävänä 
olevaa kartellilakia,jossa on esiintynyt erimielisyyt-
tä.Me olemme olleet sitä mieltä,että vakuutusvalvonta 
pitäisi säilyttää laissa.Määrähintaa koskeva pykälä 
pitäisi hyväksyä hallituksen esityksen mukaisena. „ 

Työvaliokuata päätti suositella määrähintapyklää 
hallitulcsen esityksen mukaisena. 

4 §. 
Parlamenttivaltuuskuntien matkalle päätettiin 

esittää seuraavia ryhmän jäseniä: 
Unkariin Raunio ja ^aisa Hiilelä. 
Kiinaan Paasio ja Impi Lukicarinen. 
Puolaan Muikku ja Kuittinen. 

5 f 
Ministeri Tiainen selosti vallitsevaa hintake- î JlijM 

hitystä,jota osoittaa jatkuva indeksin kohoaminen.Huh- j | j|| 
tikuun indeksi oli 108,1 ja toukokuun indeksin oletetaim';fi 
nousevan 109,5:een.Elokuulla tai viimeistään syyskuulla | 

ii' 

J.-.l 
» in: 

indeksi saattaa nousta 112. 
Indeksiä ei saada pidetyksi kurissa ellei kaik- i I 

ki etupiirit uhraa osalt.ian. i 

af ••i. 
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Asian johdosta ei tehty päätöstä . 

6 §. 

Ote t t i in käs i t e l t äväks i kansaneläkelaJd.,jonka 
johdosta päi l te t t i in aikaisemman työvaliokunnan päat̂  
sen miikaisest i ,e t tä tnkie läkkei tä koskeva kohta yri^ 
tään to i sessa käs i t t e lyssä saada hal l i tuksen esityb 
mukaisena hyväksytyksi. 

t 

Pöytäkir jan vakuudeksi: 
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Tarkist E.Haunio,s ihteer i . 
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Pöytäki r ja Sos-demfEdus-
kuntaryhmän työvaliokunnan koko-
ses ta , joka p i d e t t i i n ""duskunta-
ta lossa 5 pnä toukokuuta 1956 
Pulieenftohtajana toimi ^ n r i k s -
son ja s ih teer inä Raunio.Poissa 
o l i -^eslvinen. Saapuvilla o l i myÖB 
Leivo-Larsson. 
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• 1 §. 
Puheenjohtaja i^enriksson s e lo s t i kansaneläkelakia, 

jossa peruseläket tä on y r i t e t t y saada alemmaksi,mutta 
24,000 mk, alemmaksi s i t ä e i ole saatu. 

Leivo-Larsson: .Olisin to ivonu t , e t t ä peruseläke o l i -
s i saatu v ie läkin pienemmäksi. 

Asaista ei nähtäväst i kannata enää r i i d e l l ä . 
Haapasalo: Me emme saa millään emme kommunistien 

tuellakaan läp i 10.000 mk.Tukierät sensij:;an p i t ä i s i saa-
da suuremmiksi. 

!• Leivo-Larsson: Hahaa ei saada enempää kuin 20 mil^i 
I 

jardia^ ^̂  
1, j 

Työvaliokunta p ä ä t t i s u o s i t e l l a suuren valiokunnan ^ 
jaoston esityksen hyväksymistä, jos e i parannuksia tuk i -
e läkke is i in nähden ole saa tavissa . 

I S . 
i l l n i s to r i eivo—Larsson s e l o s t i suuiiitelmia so-

tilasvammalain mukaisten eläkkeiden koroi tusta .Olen e s i t ä 
tänyt 9 koro i tus ta komitean esitykseen.Koroitus t u l i - | 
s i voimaan 1/7-56.Korkein eläke t u l i s i olemaan 330.000 mk, 

Hahassa korotukset tekevät kaikkiaan 500.000 mk. .'iiii 
Työvaliokunta pää t t i s u o s i t e l l a e s i t e tyn koroi-

tuksen hyväksymistä. 

•¡I 
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Pöytäkir jan vakuudeksi: 

V-. ^ ^ m - ^ E.Raunio, S ih tee r i . 
ti 

(j. Henrik^stJn, puheen j ohta 
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Pöytäkirja Sos-dem.-̂ duF 
taryhmän työväliolaiiman kokouvi 
ta, Joka pidett i in SduskuntataÄ 
sa 2 pnä toukokuuta 1956.Puhe |̂̂  
johtajana toimi Henriksson Ja 
teorinä Raunio.Poissa ol ivat: 
kinen Ja ^'^alkamäki.Saapuvilla 
vat myös ""eivo-Larsson Ja Hilt 
nen. 

TTT 

1 §. 

J;! 

'I 

.1 

i; 
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1.1 

laasaneläkelaki o t e t t i i n uudelleen käsiteltävä 
si.Hiltunen e s i t t i , e t t ä Jos perus e liikkeisiin voidaaii : 
sätä 1 miljardi,niin tukieläkkeisiin p i tä i s i saada gl 
summa. 

Hafipasalo: Suuren valioloinnan Jaoston Ja ry 
kanta perustuu s i ihen,että käytettävä kokoiiai s sumina o 
20 miljardia. 

»J^eivo-Larsson: Minun henkilökohtainen kantoi: 
on se ,e t tä tukieläkkeitä p i t ä i s i saada suuremmiksi. 

Hiltunen:Asiassa o l i s i meneteltävä siten,ett 
eduslcunnassa I l -käs i t te lyn yhteydessä e s i e t t ä i s i i n tn 
eläkkeet hallituksen esityksen mukaisina. 

Hfiiapisalo: Tämä Johtaisi samaan tulokseen 
peruseläkkeiden alentaminen 18.000 mk:n rcihallisesti. 

Leivo-Larsson: Epäilen s i tä , e t tä Jos tukiel' 
keitä koroitetaan ni in maala is l i i t to la iset vaativat e 
tyksen peruuttamista. 

Keskustelun päätyttyä työvaliokunta päätti 
miel i sest i suos i te l la ryhm'llle,että tukieläkkeisiin o 
saatava l i sää 1,5 miljardia mk. 

Pöytäkirjan vakuudeksi: 

Tarki 

—•yi' «i m G • Henri ks STO, pulie en J oht a J a. 

E.Raunio,sihteeri. 
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Pöytäkirja Sos-dem.B- g 
duskuntaryhmän työvaliokunnan 
kokouksesta,Joka pidett i in E-
duskuntatalossa 8 pnä toukokuu- .,, 
ta 1956. Puheenjohtajana toimi 
Henriksson Ja sihteerinä Raunio ^ 
Poissa olivat "^eskinenĵ ^^alka-
mäki Ja Paasio. 
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Puheenjohtaja se los t i kasaneläkelaissa har-
joitettavaa menettelyä sen yksityiskohtaisessa käsit te-
lyssä. Olisi nähtävästi yritettävä saada työnantajain 
maksama osuus 2 :^:iln Jolloin saatais i in 2 miljardia 
l i sää.Tul ios i in t a r v i t t a i s i i n 4 miljardia. 

Haapasalo: Tuskin kaikki Suomen Kansanpuolu-
een edustajista menevät porvareiden mukana Joten on 
mahdollista että esityksemme menee läpi . 

Keskustelun päätyttyä päätett i in yksimie-
l i sest i - , että esitetään työnantajain maksuosuuden ko-
rot ta j i s ta 2 ii: i in Ja tukieläkkeitä eduskunnan aikai-
semman päätöksen mulcaisina. 

•1 
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Pöytäkirjan vakuudeksi: 
f » ) 

jAoti .... I; 

lÄto'/!.: I Tarkistanut: 
^ E.Rittinio,sihteeri. 
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Pöytäkirja Sos-dem.:'; 
kuntaryhmän kokouksesta, joír 
pidettiin EduskuiitatalosGa £ 
pnä toukokuuta 1956 klo 13. 
Puheenjohtajana toini ̂ ênxi; 
son ja sihteerinä Raunio•Pol 
olivat: Pagerholm,Plinok,̂ â 
la, Hult, Karvonen, Lepi st ö, Iqi 
nen, Lii j e ström, Lindblom ' 
ki,-̂ esonen,H ntala,Salmela-; 
vinen,Savela, Virtanen ja Vä, 
nen. 

1 
Puheenjohtaja esitti,että työvaliokunta suos 

telee Kansaneläkelain II:n käsittelyn yhteydessä,ett 
ryhmä esittäisi työnantajan maksuosuuden koroittaaif 
2 si:ksi ja tukieläkkeet hyväksyttäisiin eduskunnan 
nen tekemän päätöksen mukaisina. 

Hiltunen: Tuki eläkkeiden määrä tulee nouseiĉ  
6 miljardiin. 

Kulovaara: Tukieläkkeet olisi hyväksyttävä 
työvaliokunnan esityksen muaksiena. 

Koskinen,Kokkola ja Haapasalo kannattivat 1| 
valiokunnan esitystä. 

Keskustelun päätyttyä ryhmä hyväsyi yksi.i 
sesti työvalioloinnan esityksen. 

2 §. 
Ministeri Simonen selosti valtiovarainvaliG 

nalle jättämäänsä välitysehdotusta kirjojen liikevai 
veroksi,joka tietäisi sitä,että kaikki kirjallisuus 
kuunottamatta huonoja romaaneja tulisi liikevaihtovê  
ta vapaaksi. 

Ryhmä päätti suositella valtiovarainvalioH 
nan ryhmälle Simosen esityksen hyväsymistä. 
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Pöytäk i r j a Sos-dem,Edus-
kuntaryhmän kokouksesta,joka p i -
d e t t i i n -Eduskuntatalossa 11 pnä 
toukokuuta 1956 klo 16.PuheenJoh-
' t a j ana toimi Henriksson Ja s ih-
t ee r inä Raunio.Poissa o l i v a t ; 
Hakkila,Hi i l e l ä , K a j a la ,Lepi s tö , 
Leskinen,Nurminen,Sävelä ja Vir-
tanen. 

1 

1: 
f- • 

.rv 

E d u s t a j i l l e Mohel l i l le ja Kulovaaralle p ä ä t t i 
ryhmäkokous antaa muistuksen s i i t ä , e t t ä he o l iva t o l -
l e e t poissa eduskunnan i s tunnos ta 11.5»-56 j o l l o i n o l i 
Kemsaneläkelain yksi ty iskohta inen k ä s i t t e l y j a jossa 
poissaolo r a t k a i s i as ian mei l le e p ä e d u l l i s e s t i . 

2 §. 

Puheenjohtaja Henriksson s e l o s t i käytyjä kes-
kus t e lu j a pääminis ter in luona kansaneläkelaista .Hän 
l a u s u i , e t t ä meidän t a h o l t a e s i t e t t i i n e t t e i l a k i a s a i -
s i peiniuttaa j a val t ioneuvostossa t u l i s i meikäläis ten 
äänestää vastaan t ä l l a i s t a e s i t y s t ä . 

Wyt o l i s i käytävä neuvo t t e lu ja uudesta es i tyk-
ses tä jos h a l l i t u s s e l l a i s e n j o u t u i s i antamaan ja va-
l i t t a v a kaksi n e u v o t t e l i j a a . ' 

Le ivo- la rssonj s e l o s t i uuden l a i n s i s ä l t ö ä 
jonka läpimenoa e i hän kuitenkaan p i täny t varmana. 

®agerholjii: Me olemme joutuneet vaikeaan t i l a n -
teeseenj; s i l l ä peruut tamista vastaan me emme voi o l l a . 
P i i ä i s i saada neuvot te lut käynt i in uudesta e s i tykses t ä 
j a s i k s i o l i s i v a l i t t a v a n e u v o t t e l i j a t . 

Simonen: ^aki nykyisel lään t i e t ä ä menojen nousu£ 
n» 7-8 m i l j a r d i a . Jos raha joudutaan vero tukse l la koko-
amaan n i i n se t i e t ä i s i tuloveron kaks inker ta i s tamis ta . 

Jokinen: I^aki p i t ä i s i ka ikes ta huolimatta 
hyväksyä. | 

Hil tunen: E s i t ä n , e t t ä ryhmä hjnräksyisi l a i n 
eikä s i t ä saa p e i n i u t t ^ i 
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Haapasalo: Kun h a l l i t u s e i aikaisemmin v 
nyt l a k i a p o i s , n i i n s i t ä e i enää s a i s i tehdä.Uusi i 
jokatapauksessa t u l i s i alentamaan e l ä k e t t ä . 

Alanko t i e d u s t e l i koska uu t t a lalcia voit 
sovel taa . 

Hiltunen: Jos l a k i vahvis te taan ennen 1/' 
56 n i i n s i t ä voidaan «ovel taa 1/7-57. 

Useat puheenvuorojen k ä y t t ä j ä t kannattiv; 
l a i n hyväksymistä. 

Fgerholm: Me olemme va lmi i t lähtemään 
tukses t a jos n i i n halutaan. Syytä on kui tenkin neu.o 
l a t o i s t e n ryhmien kanssa s i i t ä suostuvatko ne hyv. 
symään l a i n . 

Keskus te lun,^ pää ty t tyä tähän ryhmä päät; 
ilman äänes tys tä hyväksyä l a i n . Samalla p ä ä t e t t i i n r 
VOtelia t o i s t e n ryhmien kanssa l a i n hyväksymisestä 
v a l i t t i i n n e u v o t t e l i j o i k s i ryhmän puheenjohtaja fiei 
son j a s i h t e e r i ^aunio. 

Pöytäk i r jan vakuudeksi: 

sd y 

Tarkis tanut : 

l a 

i. 

E .Haunio , s ih teer i . 

G. H e n r ^ s T O , puheen j ohta j a . 
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Pöytäk i r ja Sos-dem.£-
duskuntaryhmän kokouksesta, joka j jj^i f 
p i d e t t i i n Eduskuntatalossa 15 pnä i 
toukokuuta 1956 klo 13.Puheenjoh-
t a jana toimi Henriksson ja s ih t ee - r i 
r inä Raunio.Poissa o l i v a t | a k k i l a , 
Hi l tunen,Karj a iainen,Lepi s tö ,Les- 11 
kinen, L i i j e ström, Simonen, Virtanen 
ja Väyrynen. 

1 §. 

PuJrieenjohtaja ^^enriksson s e l o s t i käyty jä neuvot- ', 
t e l u j a t o i s t e n eduskuntaryhmien kanssa kansaneläkelain 
hyväksymisestä .Toisi l le ryhmille i l m o i t e t t i i n , e t t ä mei-
käläinen eduslomtaryhmä on päät tänyt äänestää l a i n hy-
väksymisen puoles ta . 

Fagerholm i l m o i t t i , e t t ä hän on se los tanut as iaa 
P r e s i d e n t i l l e . 

Samalla hän i l m o i t t i ryhmäl le ,e t tä virkamiesten 
pa lkka-as iassa on teh ty val t ioneuvostossa päätös jonka 
mukaan koroi tus tu l ee olemaan 2.400 mk. + 3 joka l a s -
ketaan kokonaispalkkaan p a i t s i e i indeks i in . 

Haapasalot Korotus tuntuu l i i a n suurel ta ,kun 
alkuun pidimme k i i nn i vain 2.400 markan koro i tukses ta . 

Tiainen: Koroituksen vi':mään varoja 6,7 m i l j a r -
dia j a kokonaiskorotas vuoden s i s ä l l ä n. 30 ji. 

Keskustelun pää ty t tyä ryhmä hyväksyi neuvotte- " 
l i j a i n kaiman kansaneläkela issa . 

Virkamiespalkkojen j ä r j e s t e l y s s ä p ä ä t t i ryhmä 
hyväksyä val t ioneuvoston päätöksen. 

2 §. 

Leivo—ijarsson s e l o s t i s6 s i a l imin i s t e r iö s sä suuni-
t e l t u a sotilasvammal^n muutoosta eläklceiden koroi t tami- | 
seksi komitean esi tyksen p o h j a l l a s i k ä l i k o r j a t t u j a , « 
e t t ä s i ihen e s i t e t ä ä n v ie lä 9 5i:n ko ro i tu s t a , joka t i e -
t ä i s i menoja l i s ä ä n. 500 m i l j . mk. 
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Suominen j a i^auhanen k i i n i t t i v ä t huomiota s ivi l i 

i n v a l i i d i e n eläkkeiden koroittaniseen. 

Jokinen t i e d u s t e l i minister i T i a i s e l t a mistää 

t u u , e t t ä subventt ioita maksetaan v i e l ä kotimaiden käj 

t ä . 
Tiainen v a s t a s i , e t t ä s i t ä maksetaan v i e l ä pää 

;en mukaisesti 4:60 l i t r a l t a . 

Pöytäkirjan vakuudeksi: 

Ê  Raunio,sihteeri . 

Pöytäkir ja Sos-dem.Edus-

kuntaryhmän työvaliokunnan ko-

kouksesta, joka p i d e t t i i n ä̂LUB" ^ 

kuntatalossa 17 pnä tpukokuuta i j 

1956 klo 15.Puheenjohtajana t o i ^ ^ " 

mi ^enriksson j a s ihteerinä 

Raunio.Poissa o l i v a t Haapasalo 

ja -^^aasio. 
i^^J"«: -toy.:/' 
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: 1 §. 

O t e t t i i n k ä s i t e l t ä v ä k s i edustaj ien Mohellin j a 

Tuirusen esiintyminen jo usean kerran Eduskuntatalossa 
a 

päihtyneenä.Asiasta p ä ä t e t t i i n i lmoi t ta asianomaisil le 

Sos-dem.Piiritoimikunnille mahdollisia toimenpiteitä 

varten. 
« 

Samalla p ä ä t e t t i i n e s i t t ä ä ryhmälle,että vas-

taisuudessa humalassa esi intymisestä tu l laan kaikkien 

kohdalla saattamaan a s i a pi ir i toimikuntien t ietoon. 

2 §. 

K ir jo jen liikevaihtoveqroa koskevan l a i n tul tua 

hy lätyks i valt iovarainval iokunnassa,päätt i työvaliokun-

t a hyväksyä l a i n hylkäämisestäf' 

3 §. • ^ • : 

Päämin±*teri Pagerholm i l m o i t t i e t tä he ovat 

h a l l i t u k s e s s a vastustaneet kansaneläkelain peruuttamis-

t a . H a a l a i s l i i t t o ei halua tämän asian johdosta h a l l i t u s -

pulaa, ja on valmis hyväksymään'lain jos n. s . s y y t t i n k i 

pykälää koskeva ponsi hyväksytään. 

Raunio e s i t t i ponnen,että h a l l i t u s t a kehoi te t ta i 

s i i n antamaan eduskunnalle e s i t y s v ä l i a i k a i s e k s i muutok-

seksi kansane läke lak i in , jo l la k o r o i t e t t a i s i i n nykyisiä 
e läkkei tä siksi ,kunnes uusi l a k i tulee voimaan. « 

Malkamäki: Syyttinkien vapautta ei o l i s i hyväk 

syttävä. 

Turkka kannatti ^aunion ponsies i tystä 
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Keskustelun päätyttyä työvaliokunta hyväk 
kansaneläkelain sellaisessa muodossa kuin se oli tn 
Jatketussa toisessa käsittelyssä tullut hyväksytyksi 
Samoin työvaliokunta suositteli ryhmälle Raunion esi 
tämän ponnen hyväsymistä. 

4 §• 
Puheenjohtaja Henriksson selosti Porkkala-

käsittelyä valiokunnassa, 
Paasio: Perustuslakivaliokunnassa ei suuri 

erimielisyyttä ole ollut lain käsittelyssä. 
Asiasta ei tehty päätöstä. 

5 
î ialkamäki anoi lupaa saada olla pois edus; 

työstä Moskovan matkan vuoksi. 
Loma myönnettiin» 

6 §. 

Otettiin vastaan Tampereen Keslnissairaalc: 
asiassa oleva lähetystö,Joka esitti että määrärahan 
Jonka hallitus on esittänyt säilytettäisiin menoarvio 
sa. 

Leskinen tiedusteli onko varat kuntien ra' 
Simonen mainitsi,että kunnat ovat tilitty ^ 

varoja sairaala varten,Ja ensi talven työttömyyttäv 
täisiin hoitaa Jos päästäisiin suuiiitelmia viemään i 
päin« 

Asiasta ei tehty päätöstä. 
I 

Tarkistanut: 

Pöytäkirjan vakuudeksi: 

B.Raunio,sihteeri. 

G. HenrikssTO, puheen J oht a J a 

lygi Kr-,,. P 
^ I.. • f • d . 
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Pöytäkirja Sos-dem. -Eduskun-
taryhmän kokouksesta,Joka pidet-
tiin Eduskuntatalossa 17 pnä tou-
kokuuta 1956.Puheenjohtajana toi-
mi Henriksson Ja sihteerinä "̂ âunio 
Poissa olivat: Alanko,Brander-Wal-
lin , Haapasalo, -tiakkila, Hiilelä, -̂ â-
J ala, Kauhanen, "̂ ei vo-Lar sson, Li 1-
Je Ström, Lindblom,Mohe 11,Muikku, 
Numinen, Pesonen, Tuirunen, Virtanen 
Ja Väyrynen. 

1 §• 
Edustajien Mohellin Ja Turusen esiintymisen vuok-

si humalaisina Eduskuntatalossa useita kertoja päätettiin 
asia saattaa työvaliokunnan esityksen mukaisesti asian-
omaisten Sos-dem.Piiritoimikuntien tietoon mahdollisia 
toimenpiteitä varten. 

Samalla päätettiin vastaisuudessa saattaa asiat 
rylimän päätöksellä piiritoimikuntien tietoon,Jos vastaa-
vai.laisia tapauksia sattuu. 

Jokinen:Esitän,että tällaiset tapaukset tuodaan 
ryhmään kuten nytkin. 

Ryhmä hyväksyi Jokisen esityksen. 

h... 

,1 
11. 

-if 

Suominen esitti,että poissaolot saatettaisiin 
piiritoimikuntien tietoon pyytämättä^' 

Esitystä ei katsottu voitavan hyväksyä. 

vii' 

M -

2 §. • I 
« __ 

Puheenjohtaja Henriksson selosti käytyjä neu-
votteluja kansaneläkelaissapa eri hallitusryhmien kanssa. 
Maalaisliitto haluaa neuvotella n.s. syyttinkipykälästä. 

Hiltunen esitti,että tuloraja on kaikissa e-
läkkeissä Ja syyttinlci voidaan laskea eläketuloksi. 

Jokinen,Kulovaara Ja Ahonen painostivat asian 
kiireellistä käsittelyä. 

Raunio,esitti,että meidän puolelta olisi hy-
väksyttäväksi esitettävä ponsi Jota työvaliokunta suo-
sittelee. Siinä esitettäisiin toivomus,että"hallitus an-

. : * s' 
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taisi eduslcuimalle esityksen nykyisten eläkkeiden vä 
kaiseksi korottamiseksi siksi kunnes uusi laki astuu 
maan. 

Käkelä kannatti ""^nion ponsiesitystä. 
Keskustelun päätyttyä ryhmä hyväksyi lain 

laisessa muodossa kuin se jatketussa toisessa käsitte 
sä oli tullut hyväksytyksi, 

Sam in ryhmä hyväksyi Raunion esittämän poi 
neuvottelijoille annettiin valtuudet neuvot 

la maalaisliiton kanssa n.s. syyttinkipykälästä. 
Paasio esitti,että esitetään julkisuudessa 

toomus muille eduskuntaryhmille että nelein tulisivat 
hyväksymään lain. 

Hyhmä hyväksyi Paasion esityksen. 

k 

Pöytäkirjan vakuudeksi: 

Tar.cistanut: E.Raunio,sihteeri. 

Henrxksster, puheen j ohta j a. 
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pöytäkirja Sos-dem.iiduskun-
taryhmän työvaliokunnan kokoukses-
ta, joka pidettiin Eduskuntatalossa 
23 pnä toixkokuuta 1956.Puheenjohta-
jana toimi Henriksson ja sihteerinä 
Raunio.Poissa olivat Malkamäki,Hel-
le,Haapasalo Ja iî alavainen. Saapu-
villa olivat myös Simonen,Mltunen 
ja Käkelä. 

1 
r 

Otettiin käsiteltävksi "kansaeläkelaki. 
m 

Kun maalaisliitto on asettanut kansaneläkelain 
hyväksymisen ehdoksi, että n. s.-syyt tinki olisi otettava 
huomioon n.s. etuoikeutettuna tulo,päätti ryhmän työva-
liokunta suositella mainitun ponnen hyväksymistä. 

2 §. i j - U 

Ministeri Simonen esitti keskusteltavaksi lisä-
menoarviossa olevan määrärahan Tampereen keskusairaalal-
le,jonka valtiovarainvaliokunta oli ensimäisessä lukemi-
sessa esittänyt poistettavaksi.Hänen käsityksensä mukaan 
se pitäisi ottaa meno arvio on, varsinkin kun asiasta on 
tehty poliittinen juttu. 

Käkelä: Kun asiasta on tehty poliittinen,jolla 
hyökättäisiin meitä vastaan,niin valtiovarainvaliokunnan . 

I 

meikäläinen ryhmä on päättänyt esittää määrärahan palautti 
mistä menoarvioon. 

Työvaliokunta hyväksyi valiokuntaryhmän menette-
lyn määrärahan palauttamisesta. 

m 

Pöytäkirjan vakuudeksi: 

Tarkistanut: ^Raunio, sihteeri. 

S. Henriksson, puheen j ohta j a. • -

• . J i 

' tt 

131 

iii 

•i 111 h 'I 

Mi 

I' i' 

n 

I V 
H ' 

ib 

li 



"mm.. 

t' I 

* 4 - *— • 
. j . -i - I 

'•iJSVlÄJ 
I 11 

i I 

•li .i 

t r rn 

¡f 

/ - T . J 

i I * 

i L - * I 

I 

T' 

f I 
I 

-It 
1 n 

v ^ . -

' Pöytäkirja Sos-dem.Edusfcj 
taryhmän kokouksesta, joka pidott 
Eduskuntatalossa 23 pnä toukoki 
1956 klo 13.Puheenjohtajana toi:̂  
Henriksson ja sihteerinä Raunio. 
Poisija olivata: Ahonen,Hiilelä,: 
la, Kalavainen, lei vo-Larsson, Lep: 
Lii j eström, Lindblom,Malkamäki, o; 
mela-Järvinen,Virtanen ja Väyry; 

' m 1 
Otettiin 'J?ampereen ̂ eslaissairaalan asiassa : 

va lähetystö vastaan,joka esitti perusteluineen,että 
tarkoitukseen hallituksen esittämä määräraha olisi 
lytettävä menoarviossa. 

Puheenjohtaja kiitti lähetystöä esittämästä, 
asiasta ja ilmoitti samalla,että valtiovarainvalio 
meikläinen ryhmä on päättänyt esittää määräraiian pai 
tamista ja sen on myös ryhmän työvaliolainta hyväks 

2 §. 
Puheenjohtaja ̂ ênriksson selosti niitä neuv 

teluja joita oli käyty eri hallitusryhmien kesken 
eläkelain hyväksymisen puolesta mainiten,että maalai 
liitto on valmis hyväksymään lain sillä ehdolla,että 
syyttinki lasketaan etuoikeutetuksi tuloksi.Työvalio 
ta suositteleekin tämän ponnen hyväksymistä. 

Hiltunen:Kannatan syyttinkin ottamista lalcr; 
Se on katsottava eläkeluontoiseksi tuloksi. 

Vickmannin esittämä ponsi, jonka mukaan 
maksuista kertyviä tuloja, Jös ne ylittävät peruselälö 
siin tarvittavan määrän myönnettäisiin peruseläkkeid 
koroittamiseen,olisi hylättävä. 

Keskustelun päätyttyä ryhmä päätti yksimie 
sesti hyväksyä maalaisliiton esittämän ponnen,mutta 
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Pöytäkirja Sos-dem,Edus-
kuntaryhmän työvaliolcunnan koko-
uksesta, Joka pidettiin Eduskunta-
talossa 1 pnä kesäkuuta 1956. 
Puheenjohtajana toimi Henriksson 
Ja sihteerinä Raunio.Poissa oli 
Malkamäki. 

» 1 

lil 
i; 

1 §. 

Otettiin käsiteltäväksi Tampereen ja Kotkan 
* 

ammattiyhdistysväen lähetystöjen esittämä asia yleisla-
kon aikaisten tapahtumien johdosta seuranneista poliisi-
kuulusteluista -ja syytteeseen panoista.Häistä tapauksis-
ta lähetystöt olivat ryhmän virkailijoille esittäneet 
lukuisia tapauksia. 

Asiasta ei tehty päätöstä,vaan siirrettiin 
sen käsittely myöhempään työvaliokunnan kokoukseen. 

2 a. 
Esitettiin edustajien Mohellin ja Turusen 

kirjelmä,jonka he olivat jättäneet työvaliokunnalle sen 
johdosta,että heistä oli ilmoitettu Piiritoimikunnille 
ryhmän päätöksen perusteella. 

Kirjelmä ei antanut aihetta toimenpiteisiin. 

Pöytäkirjan vakuudeksi: 

TarkistanmjM E.Raunio,sihteeri. 

G. Henri k«rs onTpuhe en j o ht a j a. 
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Pöytäkir ja Sos-dem.E-
duskuiitaryhmän kokouksesta, joka 
p i d e t t i i n EduGkuntatalossa 1 pnä 
kesäkuuta 1956 klo 13.PiiheenJoh-
ta jana toimi Henriksson ja s ih-
tee r inä Raunio.Poissa o l i v a t : 
Ahonen, Pagerho lm, ̂ ^akki l a , ^ i i l e l ä 

• » 

Hiltunen,Kokkola,Koskinen,Kuitti ' 
nen, Lindblom ,̂ *''alkam' Lki ,Moheil, 
Pes6nen,Halmela-Järvinen ja Vir-
tanen. 
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1 §. 

•i^apinlahdeflLla p i d e t t ä v i l l e neuvot te lupäivi l le 
o l i l ähe t e t t y ryhmälle kutsu.Kutsupäätet t i in o t t aa vas-
taan j a v a l i t t i i n osanot ta jaks i Hikko Hult. 

2 §. 

Onni Peltonen sä lo s t i neuvot te luja j o i t a o l i 
käyty v e t u r i n k u l j e t t a j a i n pa lve lusa j s t a ja j o i s sa neuvot-
t e l u i s s a o l i s o v i t t u , e t t ä t i l apä inen palvelusaika hyväk-
s y t t i i n i k ä l i s i i n ja eläkkeeseen lasket tavaksi palvelus-
a 'alesi. 

Ryhmä p ä ä t t i hyväksyä tehdyn esi tyksen. 

Minis ter i Tiainen s e lo s t i perheasuntoavustus-
l a in v a l m i s t e l u j a , j o s t a on käyty neuvot te lu ja h a l l i t u k -
sen keslcuudessa.Iain p i r i i n t u l i s i v a t 3 l a s t a k ä s i t t ä -
vät perheet . 

Lehto: Olis i hyvä jos laki s a a t a i s i i n s e l l a i -
seksi , e t t ä jo kaksi l a s t a käs i t t ävä t perheet pääs is ivät 
sen p i i r i i n . 

Leivo-Larsson: Nykyinen lak i suo jo mahdolli-
suuden vuokrahelpoitukseen.l- iaalaisl i i t to p i tää k i t n i 
3 l aps i ses t a perheestä. 
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Keskustelun päätyttyä ei asiasta tehty initUän| 
päätöstä. 

4 

Puheenjohtaja Henriksson kiitti lopuksi ryin; 
jäseniä kevätistuntokauden työstä, ioka on ollut varsij 
raskas ja työntäyteinen.Toivottaen viihtyisää kosäloi 
hän lopetti kokoulcsen. 

Pöytäkirj an valaiudeksi: 

5. Raunio, sihteeri. 
Tarkistanut: 

a. Hen r i ic s s e en j o h t a j a 
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Pöytäkirja Sos-dem.Edus- , ' 
kuntaryhmän työvaliokunnan ko- ^ 
kouksesta,joka pidettiin fidus-
Icuntatalossa 1 pnä kesäkuuta * 
1956. Puheenjohtajana toimi Hen- * 
riksson ja sihteerinä He.unio. i 

Poissa olivat Leskinen ja i Malkamäki. \ 
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1 §. 

Otettiin käsiteltäväksi Tampereen ja Kotkan am-
mattiyhdistysväen lähetystöjen esittämä asia joka koslci 
poliisiviranomaisten isuorittamia kuulusteluja yleisla-
kon aikaisista tapauksi^sta ja syyttäjäviranomaisten vi-
reille paneMa oikeudenkäyntejä k.o. asioissa. 

Lähetystön taliolta oli esitetty armaliduslain ai-
kaansaamista, jolla eliminoitaisiin pois kaikki oikeuden-
käynnit. 

Keskustelun päätyttyä todetkiin,ettei rylimällä 
ollut tilaisuutta valtiopäiväjärjestyksen mukaan tällä 
hetkellä tehdä lakialotetta asiassa.Sensijaan päätettiin 
kääntyä valtioneuvoston puoleen,että siellä kiinnitet-
täisiin asiaan huomiota ja annettaisiin mikäli mahdollis-
ta armaliduslaki eduskunnan hyväksyttäväksi. 

Tarkist 

Pöytäkirjan vakuudeksi 

E.Raunio,sihteeri. 

(j • Hen Akssiif, puheen j ohta j a. 

• f I 

r-
^ ! f 

i 

I': 
1 ' 
l 
( 

i 
(• l ' 

; j 

i. I I 
1 ' ̂  i i .. 
iii 
n 

il ''mi I 

3 
L 
! ; • ' I V 
i - - ' ' i : 

11) iiii.!-
t 



Pöytäkirja Sos-dem.E-
duslointaryhmän kokouksesta, 
joka pidettiin iiduskuntata-
lossa 11 pnä syyskuuta 1956 
klo 14f30•Puheenjohtajana 
toimi Henriksson ja sihtee-
rinä Haunio.Poissa olivat 
Hi1tunen,Kaj ala,Le skinen,Li1< 
jeström,Lindblom ja Muikku. 

1 §• 
Puheenjohtaja Henriksson Lausui muistosanat 

edesmenneestä edustajatoverista Juho Kuittisesta,Hän oli 
pitkäaikainen uskollinen ja vilpitön edustaja,hyvä ihmi-
nen ja ystävä sekä pidetty puoluetoveri. 

Samalla hän lausui edustajatoverit tervetul-
leiksi aloittam-i-an sŷ ''skauden työtä ja toivoi,ettei ne 
erimielisyyden heijastukset joita on ollut puolueen kes-
kuudessa pääsisi häiritsemään iryhmän toimintaa,vaan että 
hyvässä yhteisymmärryksessä voitaisiin ratkoa eteen tule« 
via vaikeita pulmia. 

Lopuksi hän lausui tov. Matilaisen,joka tuli 
ed. Kuittisen jälkeen eduskuntaan,tervetulleeksi ryhmään 
ja sen toimintaan. - -

2 §. 
Puheenjohtaja onnitteli Lempi Lehtoa,joka 

loman aikana oli täyttänyt 60 vuotta. 
Lempi Lehto vastasi puheeseen ja kiitti 

sakseen tu'.leesta huomaavaisuudesta. 

3 §. 
Talousarvion lähetekeskusteluun valittiin 

rylimän puolesta puhujiksi Henriksson ja Hiltunen.Maata-
lousmiehiä,naisia ja ammattiyhdistysväkeä kehoitetaan 
valitsemaan omat puhujat loikin alaltaan. 
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4 §• 

Perjantaina suoritettavasta oikeusasiamiehen 
lista päätettiin neuvotella ryhmien kesken. Omak:;i 
kaaksi hyväksyttiin Tenho Autere. 

Neuvottelijoiksi valittiin Itaunio ja ̂  
salo. 

5 §. 
Jokinen tiedusteli puolueen keskuudesi 

vallitsevasta erimielisyydestä josta ryhmän olisi'j 
suttava oma kantansa.Riitely olisi lopetettava ja 
ha ja sopu palautettava puolueen keslaiuteen. 

Asia jätettiin työvaliokunnalle valmii 
varten. 

Pöytäkirjan valaiudekd 

r 
E. Haunio, sihteeri. 

Tarkistanut: 

S. Henriissfo^puheen johtaja. 

Pöytälcirja Sos-dem.EdusIointa-
ryiimän työväliolomnan kokoulcsesta, 
joka pidettiin -̂ duslaintatalossa 13 
syyskuuta 1956.Pioheenjohtajana toi-
mi Henriksson ja sihteerinä iiaunio. 
Poissa oli Paasio. 

IS 
i 

1 §. 
7aliokuntapail^:ojen järjestelyssä päätettiin ryh-

mälle esibtää,että Ilostila vapautuu lal:ivaliokunnan vara- ^ 
jäsenyydestä ja tilalle tulee ̂ -atilaine. . i 

Talousvaliolaii.tc.an esitetäcln edesmenneen Kuittisen <1 
tilalle nostila ja panldd.valiokunnan varajäseneksi Matilai- \ 
nen. 

2 §• 
Uudenm.ian sos-dem. Piiri järjestön 50-vuoti3julilaan 

rylimän edustajaicsi valittiin ̂ ^onriksson. 

3 §. 
Karstulan Urheilutalolle ei myönnetty ryhmän avuô fe 

tusta. 

4 5-
Oikeusasiariiehen vaalin johdosta käytyjä neuvot-

teluja selosti ^%unio. 

Pöytäkirjan valraudeksi: 
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Tarkist^ut: S.Haunio,sihteeri 

Cj. ixenr' ^^s^tT, pulieen johtaja. 
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Pöytäkirja Sos-̂ e 
EduslciLitäryhmän kokoulcsesta 
pidettiin Muslcuntatalossa i 
syyskuuta 1956.Puheen3ohta;ic 
toimi Henriksson ja sihteeri 
Raunio,Poissa olivat Hakkila 
Hykkäälä, Ka j ala, Lo i VO-Lar s i]̂  
Leski.nen,Par,sio ja Sävelä. 

1 §. 
Taliolaintapaildcojen järjestelystä päätetti' 

että Hostila vapautetaan lakivaliokurmaji varajäsenyv 
ja tilalle valitaan Matilainen. 

Hostila valitaan talousvaliolomnan jäseno' 
Matilainen panlckivaliokunnan varajäseneksi. 

2 
Uudemaan sos-dem.Piilrijärjestön 50-vuoti. 

laan valittiin ryhmän edustajaksi ̂ cnriksson. 
3 §. 

K̂ r̂stUlan Urheilutalolle ei myönnetty aviiL 
4 §. 

Lapin ja Kainuun meijereiden edustajat em 
vät ryhmälle,että r;/hraä hyväksyisi maidon jalostiilcu-
määräralian 100 î iilj, mk. palautettaval-zsi talousarvic 

Piiheenj oilta ja vastasi, että rylmä tulee kii-
tämään pohjois-Suomen asioihin kyllä huomiota. 

5 §. 
TaDipereen seudun ammattllisen väen lähetyin 

IdLiimitti rylimän huomiota yleislalcon aikaisiin syy 
ja tuomioiliin, joiden vireille* pano ja syytteet olisi 
ruutettava. 

Puheenjohtaja vastasi lähetystölle,että x 
on kiinnittänyt valtioneuvoston huomiota asiaan 

Valtiovaraininlnisteri Simonen esitteli edusicunnalle 
annevtn tulo- ja menoarvion sisältöä, 

^edcustelussa edustaja 
^Käkelä epäili onnistutaanko valcauttsmisessa,sillä 15 

milj.. supistukset ovat vaikeat maalaisliiton tuskin tinki-
essä omista rĉ ôirtaaii. j 

Joldnen: Olisin toivonut,että talousarvio olisi » 
tehty todellisena.^eidän on vaikea päästä irti subventtiois ' 
ta ja maatalouden tuesta. i' 

Haapasalo: Meillä tulee olemaan vaikein talvi pit-
kiin aikoihin,sillä uusia työmaita ei avaudu.Samoin ei 
näytä Aravan lainoista tulevan mitään. ' 

Simonen: Myö nän,että ratkaisujen teko on vaikeaa, 
mutta sikäli se on helpompaa että ne tulevat samanaikaises- ¡l 
ti. I 

Subventtiot vähenevät tänä vuonna 7 miljardia. 
Hiltunen: Ei vaikeuöt ole tämän hetken aiheuttamia ' 

vaan ne p-erustuvat vuoden 1954 ratkaisuihin. En usko että va: 
keulcsista selviämme vielä ensi vuonnakaan. 

Peltonen:Se on tukemassa työllisyj^ttä,että talous-
arviossa on huomiiiattava määrä pääomamenoja. 

Keskustelun päätyttyä ei asi-sta tehty mitään pääi-
töstä,vaan totesi pulieenjohtaja,että meidän on syytä myöhem 
min kesloistella taloudellisesta tilanteesta. ' 

Pöytälcirjan valoiudeksi: 

1 V".'. 

L'i» 1 
i b f l r » . s^l 

.11 

Tarkistanut: E.Raunio,sihteeri. 
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PöjtälcirJa Sos-dem. 
Bduiilointaryhjuän työvaliokunnan 
kokouksesta,joka pidett i in Edus-
kuntatalossa 20 pn* syyskuuta 
1956.Puheenjohtajana toirii Hen-
riksson ja sihteerinä Raunioi' 
Poissa ol ivat PaasiOj^^eskinen 

n 

ja "^aapasalo. 

1 §. 

Suomen Pankin t i t l i n t a r k a s t a j i k s i päätett i in 
m ^ 

es i t tää ^aisa Hi i le lä ja varal la Virtanen. 

Helle e s i t t i talousvaliokunnassa käsiteltävänä 
olevan sairaalain lykkäämistä tarkoittavan hallitulcsen 
esityksen käsiteltäväksi . 

Keslaistelun päätyttyä työvaliokunta päätti suo-
s i t e l l a hallitulcscn esityksen hyväksymistä. 

3 §. 

Turiiia e s i t t i , e t t ä työväenasiainvaliolomnassa 
käsiteltävänä olevat hallitulcsen esityksen maatalouden 
työaikalaiksi ja lalci metsä- ja u i t totöissä tulevat val io- ; 
l^untakäsittelyssä s e l l a i s i k s i e t te i n i i t ä voi hyvälcsyä. h 
liiiden s isä l tö tulee huoimommaksi kuin työehtosopinulzset. 
Senvuoksi l a i t o l i s i h:,'iättävä. 

Työyaliolomta iiyväksyi Turkan esittämän kannan» 

i 

Pöytäkirjan valoiudeksi: 

I ) 

j I 

f - /y, 

/ I . . i T 

Tarkistanut: E. Raunio, s ihteer i . 
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Pöytäkirja oosüdon, 
duskuntaryi^än liokoulcsestajjo: 
l ude t t i i n Jßduskuntatalossa 20 
syyskuuta 1956. Puheen johtajaii-
toizüi ^enrikssön ja sihteerin 
nio.Poissa o l iva t : Ahonen,A'.u 
Paserholm,Haapasalo ,^a]c}:ila,: 
lä,Hiltunen,Kaj a l a , l ep i stö,L: 
nen,LiljQström,Paasio,Salnel? 
vinen, Simonen ja Turunen; 

1 §. 

n 

Suomen Pankin t i l i n t a r k a s t a j i k s i v a l i t t i i n 7 
Hi i le lä ja vara l le 7»7irtanen. 

2 

Hipls te r i Tiainen se los t i va l l i t sevaa työl i 
t i l anne t t a j a miksi se on nuödostuva edessä olevan 
kautena. 

Asiasta s u o r i t e t t i i n pitl::ä keslcustelu. 
Pusa: PoiVarit-^jatkavat edelleen hinta in koror' 

ja Suomen Pankin h a r j o i t t a n a l l a raJ iapol i t i ikal la t'.r 
olemaan saciat seuraukset laiin 1930 luvulla . 

7i-rtanen:KeidUn on ymärre t tävä val t ion vaikcca. 
ha ta loudel l i s ta tilc.a,mutta e i nyös ole varaa pitäl'. " 
työttömänä.'^aition o l i s i o l lu t syytä a ika isemin su î 
o^nia tö i t ään ja varata n i i t ä paliiman vara l le . 

Raalcapuuta viedään meillä l i i a n paljon ulos.O 
hallitul:r-en taliolla Ici ini tet ty huomiota korkoasiaaii. 

Lindblom: Annan Tia ise l le tunnusi-ulcsen esityl: 
ja k i i nn i t t ä i s in sainalla huomiota Aravan ens is i ja i s l 
luot tojen järjestämiseen.Meidän o l i s i saatava erääiil 
primääripanlddL rahoittamaan e n s i s i j ^ s i a luo t to ja . 

Yl i työ t t l i syysa lue i l t a o l i s i työvoimaa s i jo i t 
va al i työl l isyysäluei l le .Vaikeutena on kuitenldn r i 
.alan sopimus kausi luontois l isäs tä 

Karjalainen: Taldrehujen ostoa ulkoa o l i s i 
tettava,koskc. kar jataLoustuot tei tä viedään ulkomaill'^ 
al ihintaan. 

Suominen:Olisi saatava säästäväisyys lisäär-iv' 
s i l l ä e l l e i säästöjä synny ei saada myös pääomia rrJ-
misoen. 

r i l ! 

II 
Jokinen! Jonkinlainen suunitelma tuotannon luomisek^ ^ 

s i o l i s i saatava aikaan.Siten v o i t a i s i i n ohjata ta louselä-
män kullcua paremnin. 

Tiainen: i 'ahtoisin v ie lä lopuksi sanoa,että jos jou__ 
dutaan kulutusta supistaniaanVniin jokainen kulutuksesta su- ^ . 

'j 
p i s t e t t u markka on s i j o i t e t t a v a tuotanion kohottamiseeii ^ | 
ja uusien työmahdollisuuksien lisäämiseen. ' Tässä ollaanlcin porvareiden kansaa ori mieltä loi- > 

• 

ten herra Piandin kajOHsakin, s i l l ä heidän ohjelmansa t i e t ä ä ! 
läliinnä työttömyyttä» 

Piiheenjohtaja ^enriksson k i i t t i lopuksi Tia is ta 
j a t o t e s i , e t t ä keskustelu a s io i s t a on avartava näkemään 

« 

n i i t ä vaikeulisia joiden par issa joudutaan toimimaan« 

Pöytäkirjan vakuudeksi: 

Tarkistanut: Raunio,sihteeri . 
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Pöytükirja Sos-dem. Eduskun-i 

I I I. 
Ig 

i 1 

taiyhmän kokouksesta,Joka pidettiin 
Bduslcuntatalossa 25 pnä syyskuuta ; 
1956.Puheenjohtajana toimi ̂ Wriks- fci i| 

' 3 ' 

-/ iV lliu-

sen ja sihteerinä Raunio.Poissa oli< 
vat: Eacerholm/^alckila,Hiltunen,Jo-' t̂ j 
kinen, Kaj ala, Kar j alainen, Kulovaara, ti ̂ 
Lesld.nen,Lulckarinen,i'Iuili;ai,̂ eltonen| H 
Salmela-Järvinen,Simonen,Turkka ja 
Väyrynen. f: I 

H. 

1 5. 

i 

y i . : 

Ilijoiitaja Mini ja pääjohtaja Oittinen selosti-
vat ryhmillle ]^isakoululakien uudistusta. 

Keskustelussa edustaja Kokl̂ ola esitti, 
että kunnallisvaltuustojen olisi saatava valita kansakoulun! 
johtokunnan puheenjohtaja. 

I 

Turunen: Suuren valiolcunnan jaosto on päättänyt 
kuulla asiantuntijoina täällä olevia alustajia,Toivoisin, 

t että he laatisivat nuutosehdotuliset sanamuodollisesti. | 
I 

Ahonen; Kun opettajat saisivat 10 vuoden palveluk-
sesta yhden palklcaluokan lisää,niin miten sitä sovelletaan 
toisiin. 

Oittinen: Hallitulisen esitykseen ei sisältynyt 
palvelulisää. 

j3rander-Wallin: Y^riistavia ammattilcouluja ei 
mainita asetuksessa oppivelvollisuuteen oikeuttaviksi. 

Oittinen: Asetus ei ole lopullisesti valmis. 
Rantala: Voidaanko lalci saada voimaan 1/1 vai 1/8 

195?. ° . 
Oittinen: Aöetusta ei saada valmiiksi niin nopeas-

ti, että laki voisi tullaH voinaan 1/1 195?» 
Keslcustelun päätyttyä ei asiasta tehty mitään pää-

töstäi 

iM 1 
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2 §. 
Suominen tiedusteliSuuressa valiolconnassa o" 

rakennuslain Idlsittelyä. 
•Puhecnjolitaja vastasi,että lald on valiolcoi 

aostossa,mutta sen käsittelystä ei ole Icuulunut mit 

Pöytäkirjan valcuudeksi: 

Tar::is E.Raunio,sihtouri. 

a. Henr ,puheenjo:itaja 

( 

Pöytäkirja Sos-dem^Eduskun-- ^ 
tarylunän kokoiUcsesta, joka pidet-
tiin Eduskuntatalossa 9 pnä lo- t» 
kaloxuta 1956.Puheenjohtajana toi-
mi Henriksson ja sihteerinä Rau-
nio. Poissa olivat: Hiltxmen,Kau-
hanen ,Lo skinen,Ii1j e r tröm,Lind-
blom, Simonen ja Tildcaoja. 

ir 
i 

I 

1 §. 
Valtion tilintarkasjalcsi valittiin V.^ntala ja ^ 

varalle Karjalainen. 
2 §. 

m 

Tai ras valiokunnassa käsiteltäv̂ -inä oleva sairaala-
lain voimaantulon lulckää.̂ istä tarköiittava hallituksen esitys 
otettiin käsiteltäväksi. 

Pulieenjo/itaja esitti,että valiolair.nan olisi ani.et- , 
tava vaiti o varainvaliolcunn alle puöreä vastaus lausuntonaan. 

Käkelä:Asiaa olisi harkiten käsiteltävä. 
l.urminon: I-Iaalaisliiton ka nasta riippuu asian rat-

kaisu. 
R̂ -limä päätti keslcustelun päätyttyä hj'väksyä puheen-

johtajan esityksen. 

3 

Raunio esitti,että asuntoraliastolaista olisi neu-
voteltava kommimistien ja maalaisliiton kanssa. • 

Peltonen: Maalaisliitto vaalii rinnaldcaiskäsittelyä 
maankäyttölain kanssa. 

Lepistö: Arava ja naan;äl:äyttöla]ci ovat lytketyt 
v»-hteen. 

Kulovaara: Asia pitää käsitellä yhdessä maankäyttö-
lain kanssa. 
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Peltonen: Talousarvion kaimalta as ia on ilcävä,si. 
uusi laki kytkoytrj talousarvioon. 

Keskustelun pä: ' tyttyä ryhmä p ä ä t t i kääntyä halli 
ryhmän puoleen,et tä s aa t a i s i i n neuvottelut aikr.an naab 
l i i t o n kanssa asian käs i t t e lyn jouduttarniseksi. 

Tarkistanut: 

Pöytäkir jan valoiudeksi: 

E.RauTlo,sihteeri . 

n,pulieenjohtaja. * 

Pö^y^^täkirja 3os-dem. lidms-
louitaryliinän kolioukcesta, joka pi-
d e t t i i n Edusl.iuitatalossa 12 pnä 
lolcalcuuta 1956.Puhconjohtajana ±b 
toimi Henriksson ja s ih teer inä 
Raunio.Nimenhuutoa ei suo r i t e t -
tu . 

• i i i 
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Pulieenjohtaja o ' . t i käs i t e l t äväks i kaiisalcoululain 
e s i l l ä olon suuren valioicunnan jaos tossa , jossa meikäläi-
sen edustajan menettely o l i a iheuttanut huomauttauiist^j. 

Kun xjlmlxn tal iol ta o l i s o v i t t u , e t t ä asian Icäsit-
te lyä Gi k i i r ehd i t ä vaan aiinetaan asian odot taa ,n i in 
ryiimän kantaa o l i s i noudatettava. 

Turunen: Asiaa voidaan hyvin v i ivy t t ää . 
Si^nonen: Kun edessä on suuria asioiden j ä r j e s t e -

l y j ä n i in o l i s i myös tämän l a in kohdalla odotettava näi-
t ä , ja s iks i annettava o l l a l a in käs i t te lemät tä suuressa 
valiolcunnacsa. 

Keslaistelun päätyt tyä ryhmä p ä ä t t i , e t t ä kansa-
koululain käs i t t e lyä s i i r r e t ä ä n kalidella v i i k o l l a . 

J 

i 

Pöytäkir jan valoiudeksi 

Tarklst B.Raunio,sihtoori . 

G-.HenriveSsdbfijiilieenjohtaja. 

>11 il 
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Pöytäkirja Sos-dem.Bduskun-
taryhiaän työväliokuiman Icokoiilcsesta, 
joka p ide t t i i n iiduskuntatalossa 19 
pnä lokakuuta 1956»Puheenjolitajana 
toimi Henjiiksson ja s ihteerinä -^u-
nio,Poissa ol ivat Leslcinen ja lurkkei 

PLiäministeri e s i t t i sen ta loudel l isen ra tka i -
susuunitelman, jonka hän tulee ryhmässä yksi tyiskohtaises-
t i esittäjnään, joka on paldco tehdä valtiotalouden sauioeraini-
seksi. Kokonaisratkaisuun ei voida mennä koska siihen ei 
r i i t ä valtuudet. Vakauttaminen t i e t ä ä aina elintason laslcua« 

Henriksson: SAK;n Heikäläinen rylomä ei ole voi-
nut asian johdosta e s i t t ä ä kantaansa. 

Haunio: Mikä tulee olemaan hintataso tämän j ä i - [ 
koen. 

Paasio: Es i l l ä oleva ratkaisu palauttaa sen 
t i l a n joka v a l l i t s i erjien 1954 ratkaisua. Jos rylimä nyt 
hylkää hallitulcr.en esityksen ni in nykyinen tilaiine jatkuu. 

Haapasalo: Onko paldco mennä näin p i t k ä l l e ' r a t -
kaisuissa yhdellä kertaa.Asia on vaikea kentäl lä s e l i t t ä ä . 
Jos hallitxxlcsesta eroaoiisella vo i t a i s i i n puolueen kannalta I 
voi t taa enoiomän ni in eikö siihenkin o l i s i mentävä. 

Raunio: Mikä tulee olenaan palklcojen koroituk-
sen osuus.Onlco se 10 

J^age rho lTaso ei kestä 10 kotoi tus ta . 
Hallitulcsesta lähtö merkitsee meille t a p p i o t a , s i l l ä koko 
syy v ie r i t e tään s i l l o i n meidän h a r t e i l l e . 

Halkamäki: Kumpi on suurempi paha ollakko halli-^^ 
tuksessa vai eiiOnlco muusta pelkoaa Icuin työttömyyd^^stä. 

Helle: Kiten SAK sulitautuu asiaan.Koko tukipalk-
kiojär jes te lmä muodostuu kestämättömäksi. 

Henriksson: Yleislaldcoa ei voida näissä oloissa 
edes a j a t e l l a . 

Paasio: Selostulcsissa p i tää ot taa lähtökohdalcsi 
se mihin me pyrimme 1954. 

Kalavainent Asiat o l i s i pitänyt saada ra tka i -

• 
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suun nopeakin. Kmi laiitenl-d.n ratkaisu on tohtärä pit'':! 
tuu kantaa ¿lyös silloin kun se tuiituu raskiiinmialta, 

iCoslaistelun tähöji päätyttyä työvaliolcuiita 
päätti yksinieliöGsti esittää ryhmälle, e' tä hallitulcse 
esitys hyväksyttäisiin.Kuitenkin kiinitetään huonioti.. 
siihen, että maatalouden tulolalciin saadaan muutoksia j; 
loin siellä myös tinlzitään tulosta. 

Pöytäkirjan yaJoiudcksi: 

Tarkistanut: S. Hauni o, sihteeri. 

,puIieenjohta;i 

Pöytäkirja Sos-dem»Eduslain- | 
tarylimän kokouksesta, joka pidet- ^ | 
tiin iiiduskuntatalossa 19 pnä lo- | 
kaiaiuta 1956 klo 13.Puhoenjohta- • f 
jana toimi -̂ ienriksson ja sihteeri-i 
nä Raunio.Poissa olivat¡Alanlco, 

I 

Hakldla,Leskinen,Liijectröm ja SiÄf,' 
monen. 

Il' i 

1 §. 

Pää:ninisteri Pâ ^ rholm ositti valtioneuvostos ;a 
periaatteessa sovitun valtiotalouden saneerausta kos-
kevan suunitelman. 

(Liito,) . 
I 

Jokinen: Valitan,että asioiden hoito on niin epävar-
maa loin ti:lmän!:in suhteen,että päätös tulee voimaan jo 
huomenna, eikä sille näinollen mahda mitään. 

Jos eduskunnan hajoittamiseen joudut an niin 
vaalit eivät ole meille onneksi.Tialnne johtaa palkka-
liilckeisiin. Jos ryhmä tlimän esityksen hyväksyy niin 
minä pyydän saada jättää kirjallisen vastalauseen. 

Henriksson:lIr.imo ole voineet tuoda asiaa ryhmääii 
koska se ei ole ollut esitettävissä.Puoluetoimikunta 
ei myöskään ole voinut asiaa käsitellä. 

Skog: Puoluetoimikunnan työvaliolomta käsitte-
li asiaa eilen ja 3 äänellä 2 vastaa::! päätti suositel-
la hallitulcsen esityksen hjnräksymistä.Iiyhmä voi i]yt 
päättää asiasta. 

LindbLom: Asia on tullut ryhmäö.n aivan liian 
myöhään,sillä sen käsittelyssä on menetetty aikaa ai-

I 

van turhaan.liämä ratkaisut koskevat iiipeästi palkan-
nnuttijoihin ja suuriperheisiin.Palldcaneuvottelut täi- • 
tä tasolta tulavt oleaaan vaikeat. 

Pagerholm: Asiasta ei päästy tulokseen eimen-
Icuin eilen. Jos rylimä hylkää esityksen niin se tietää h£ 
hallituksen eroa kailiicine seuraamulcsineen. 

Hiltunen: Me eimnê voi asialle mitään.̂ '̂ eidän 
on hyväksybtävä hallitulcsen esitys.SAK:n olisi maata-
louden tulolalda käsiteltäessä ollut esitettävä käsityl 
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SGllSä. 
T ia inen :Asian lylclcääminen tietö.ä miljardien 

tyGtä,sillä jo nyt on kaupoissa jonoja ja määrättyj 
tavaroita ostetaan. 

Asain käsittely koskoytettiin tähän ja 
tiin sitä jatkaa seuraavassa kokouksessa,joka pide 
tänään klo 15. 

Pöytäkirjan vaJoiudeksi: 

Tarkistanut: E.Haunio,sihteeri 

iJOLlJt 
a. ""enrifeS sq(^iih -on j ohta j a 

Pöytäkirja Sso-dem.Eduslain-
tarylimän kolcoujcsesta, joka pidet-
tiin Eduslomtatalossa 19 pnä lo-
kakuuta 1956 klo 15.Puheenjohta- ' 
jana toi^ Henriksson ja sihtee-
rinä Hauni o. Poissa olivat: Kajala! 
Leslcinen,Iiijeström,Simonen ja 
Turldca, 

1 ä 

Jatkettiin edellisessä kokouksessa esillä ollutta 
valtiotalouden saneerausta koskevaa hallitulcsen esitystä. 

Pulaeenjohtaja ̂ ênriksson iL-iioi.ti,että työvalioloin-
ta suosittelee hallituksen esityksen hyväksymistä koska 
kielteinen kanta tietäisi hallituiisen eroa joka olisi 
kohtalokasta. 

Taiainen: Yuolorat yksistään nostavat pisteitä 7. 
I 

Maatalouden saama tulo on 104 mk» miehen ja 85 mic. nai-
sen työpäivää kohti. 

Käkelä: Meillä oli 1954 valittavana Torn^renin ja 
Keijosen ohjelmien välillä jolloin me valitsimme ̂ eldcosen 
tarjouksen.'</'alitsijoille on vaikea selittää tätä ratkaisua 

Suominen: ̂ Teillä on päästy elintasossa niin kor-
kealle, että talouselämä oi kestä sitä.Hatkaisu voidaan 
ĥ nräksyä sillä ehdolla,että myöh mmät ratkaisut voidaan 
kohtuudella ĥ Tälcsyä. 

Alionen: Puol..etoinilcurjian olisi pif'nyt tehdä en-
sin ratkaiaunsa.SiiK:!! kanta olisi sj-ytä Icuulla.Esitän, 
että hallitulisen olisi jätettävä paildcansa. 

Salmela-Järvinen: Minä käsitän 1954 ratkaisun ti-
lapäiseksi. Miten tulee käymään jos vaaditaaia maatalouden 
tulolain kumoaaiista. 

PaasiTmori:Hatkaisu vailcuttaa vähävaraisiin. 
On vakavasti harkittava hallitul-:sosta poisjäämistä. 

Virtanen: Kaimatan hallitulcsen esityksen hyväksy-
mistä.Stä olisi syytä harkita mitä nyt seuraa. 

Hult: Jokisen kantaa minä en yLimärrä alkaunlcaan. 
Hän esittää vastalauseen Icun subventtiot otetaan käytän-
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töön ja nyt hän es i t tää vaötalausoen lain ne poiste 
Kustaiinusliysymys on ratkaiseva tekijä narkkinoilla. 
Ilallitulcsessa o l i s i pysyttävä. 

i^^eltonen: Jos kaildci pulmat o l i s i ratkaisi; 
yhdellä kertaa o l i s i se helpoinpaa.Hallituksesta ae: 
e i o l i s i lähdettävä. 

SAK:n toinein pulioenjohtaja -̂ ^antanen: 
Koroitulisct sr.attavat merkitä s i t ä , e t t ä to:ni:iilaiuss3 
ollaan t i lanteessa jo l lo in palldzojen koroitus olisi 
es i tet tävä 15 /i:n suuruisena.Vaikeudet tulevat OIGI 

er i t tä in suuret asioiden hoidossa.En olo Izuitenlzĉ ej 
n i i tä jotka to ivo is ivat hallitulcsosta lähtöä. 

iilaiiko: rieidän o l i s i saatava t i e tää nitu : 
tekee.Asia o l i s i a l i s t e t tava puolueneuvoston ratka-
valcsi. 

Lindblom:Kun vr.ltion talouden saneeraus 
palituu kulutt jäin laistannuksella ni in se on vLUlrl 
Kailclzien osapuolten o l i s i uiirattava jotain.Työvcllä 
ko-ipensaattiot aina jo tapaljtuneista hintain korci: 
s i s ta ja neld.n hyvin myöhään. 

Pajerholm: Kolzonaisratkaisu on vaikea si 
si ihen e i ole valtuulcsia. Jos me lUhdeimnc hallitu^cs« 
ni in me joudu.:, e suuren a3r\rostelmi koht väeksi. 

Haapasalo: Hun SAK e i ole määritellyt ka:ip 
sa on ratkaisu vaikea.Olisi v i e lä odotettava SAK -
t:.a asiassa. 

Lindblom: Hallituksessa on kilsitykseni 
kaikesta huolimatta pysyttävä. 

Paasio: Ei työvaliokunta määritellyt kari 
Pa^erholmin vuoksi,vaan katsoi e t t e i tässä vaihccs; 
voida lähteä vastuuta palioon. 

Keslaistelun päätyttyä ryiiaä päätti ilman ^ 
ty . tä hyväksyä hall ituksen esityksen. Tämän ratkais' 
seuraulcsena tulee Icuitenlcin o l la , että t o i s e t osapû  
osal l i s tuvat myös uliraulcsiin, ja maatalouden tulol 
on saatava oikeudenmukaisemiaalcsi. 

I 

•1 

Pöytäkirjan valoiudeksi: 

Tarkis^janut: E. Raunio, s ihteer i . 

pulieenjohtaja. 
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Pöytäkirja Sos-dom. Edus-
lcui:taryhinän työväliolcurjian koko-
uksesta, jolca p i d e t t i i n iiduG]cu2:ta-
ta lossa 25 pnä lokaloiuta 1956. 
Puhoonjöhtajana toimi ^enriksson | 
ja silxteerinä Raunio.Poissa olivai 
Turklca ja l^alavainon. 

1 §. 

Puheenjohtaja e s i t t i , e t t ä Suonen Pankin johta-
jaksi on e s i t e t t y kaksi ehdokasta A.Simonen ja T.Takki. 11 

Työväliolonman o l i s i ra tkais tava Icumpaa sjiasi-
tel laan.Olen i t s e s i l l ä kannal la ,e t tä ehdokkaaksi ase te t -

' I 

t ä i s i i n Simonen,koska hän on i lno i t t anu t menevänlfeä pank-
k i in nimityksen jälkeen. 

rialkamäld.: Takki on hyvänä apuna kans l iapää l l i -
kön paikal la . 

Ieskinen:Ei ole tarpeen nimittää Sinosta Suo-
men Pankkiin. 

Haapasalo:Olen ijesldLsen kanssa samaa miel tä . 
Sen joka val i taan o l i s i mentävä s i t t e n hoitamaan teh tä-
väänsä. 

Helle o l i Tald.n kannalla. 
Raunio i lmo i t t i kannattavansa Simosta. 

Asia s i i r r e t t i i n v i e l ä , e t t ä -Duheenjohtaja voi 
keslmatella Simosen ja 'J-̂ aldLn kanssa as ias ta . 

i i? 1 

2 §. 
Helle i l m o i t t i , e t t ä talousyaliolronnasta tulee 

* 

hylkäävä lausunto sa i raa la in lylddiämisestä. 
3 §. 

Hiltunen iL7ioi t t i ,e t tä valtiovarainvaliokunnan 
jaostossa on jouduttu vaikeulcsiin verolain kanssa.Asias-
t a o l i s i neuvoteltava hallitusryhmien kesken. 

Asia p ä ä t e t t i i n e s i t t ä ä rylomälle. 

PÖytälcirjan vakuudeksi: 
Tarkis : 

G.Iiei? n, puheen johta ja . E. Raunio, s i h t e e r i . 
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P ö y t ä k i r j a SoG-dom* Edun 
tar /knän kokouliGOöta, joka pi^ 
Edusianitatalosca 25 pnä lokak 

1956.Pulioenjohtajana toimi n 
riksGon j a s i h t e e r i n ä I^uiiio,: 
s a o l i v a t :Alan]:o,Braiider-V/aj 
Page rho In , He ino non, Hi i 1 e l ä , J 
nen, i^alavainen, Kulovaara, L j h 
-^eivo-Laroson,Lepistö , iesklr? 
L i i j eströ..., Lindblom, Luldcarin 
r iohel l , liuTiainen, Paa s i vuor i , 
nen,Simonen,Sundriaii j a Suor i 
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O t e t t i i n I d i s i t e l t ä v ä k s i valtioviiraiiLvalioloL 
o levat t u l o - j a o i ia i suusvcrola in muutokset. 

K a j a l a : Ei o le p a i k a l l a a n t inlr iä hal l i tulcsen 
i,ykseGä v a l t i o n f i n a n s s i e n ka imal ta , 

Hautala : Maaseudulla pienten t u l o j e n kohdallal 
Iqyllä p a l k a n n a u t t i j o i t a , m u t t a e i omaisuusveron kohf 

Vir t :nen : ¿'iaal-^.isliitto p y r k i i vero jen aler.t 
scen.Kaildcein k''yhempiä e i Icuitenlcaan voida auttaa 
l ä no e i .;alcsa v o r o j a lainlcaan. 

KolLlcola: Veron tuot to s a a t t a a nouG';a 68 n i l j 
d i i n . J o s t o i s e t ovat alentaLiisrn Icaimalla va ikea 
s i l l o i n on v a s t u s t a a » 

i^cslcustelun pää ty t tyä rylanä p ä ä t t i , e t t ä asi 
on s o v i t t a v a ha l l i tusryhmien kesken. 

2 

AsuntoraliastolaJci o t e t t i i n I c ä s i t e l t ä v ä k s i . 
Virtanen ehdo ; t i Kulovaaran kannattGman.a,e'btä 

M a e i s a i s i l a skoa v a l t i o v a r a i n v a l i o l c a m a s t a ulos| 
hy lä t tynä . 

Hiltimen e s i t t i , e t t ä otetaan t a lousarv ioon 
määräraha,mutta j ä t e t ä ä n lalci k ä s i t t e l e m ä t t ä . 

Ĥ l̂imä hjHTäksyi Vir ta sen e s i t y k s e n , jotenka 

s aa j ä ädä va l t iovara inva l iokuntaan e l l e i 
taloucar\^ion yhteydessä hyvälcsytyksi. 

se t u l e s i e l l ä ^ 

Tarkis te 

Pöytäk i r j an valcuudeksi: 

E. Haunio, s i h t e e r i . 

0 .Henriksson,puheenjohta ja . 
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Pöytäkirja Soo-dem.Mus-
kuiitarirlMän työvaliolcunnan ko;-
kouksesta,Joka pidettiin Edms-
kuntatalossa 31 pnä lokalcuuta 
1956.Puheenjohtajana toimi Hen-
riksson ja sihteerinä Haunio. 
Poissa olivat Paasio. 

1 R -

I 

IP 

Otettiin käsiteltäväksi edellisestä kokoulcsesta 
pöydälle jäänyt Suonen Pqnlcin johtajan nimeninen. 
Pulieenjohtaja Henriksson ilmoitti,että keskustellessaan 
Simosen kanssa oli Simonen iLnoittanut,että hän on val-
mis siirtymään toimeen heti nimityksen jälkeen.TLlmän 
johdosta minä olen Simosen ehdokkuuden kannalla. « 

Simosen ehdoldcuutta kannattivat î l̂camäki,Turkka 
ja Raunio. 

Leskisen esitti,että Suomen Pankin johtajaksi 
nimitettäisiin kansliapäällil:±ö Takki.Tätä kai:nattivat » 
Haapasalo,Helle ja Ilalavainen. 

Kolerjiiat ehdoklcaat päätettiin ilmoittaa panldci-
valtuusmiehille. -n.. . . 1 j i . Poytakirjan vakuudeksi: 

1 iiJ; 

Itif 

Tarkistanut: E.Raunio,sihteeri. 

puheenjohtaja. 
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PöytLI lc i r ja Sos-do-.^,, 
kur.tarylioiän k o k o u l c s e s t a , joi 
p i d e t t i i n -^duclaLritataloseja 
pnä lo lca lo iu ta 1956.Puhoenjo 
j a n a t o i m i H e n r i l i s s o n j a oî  
r i n ä H a t m i o . P o i c c a o l i v a t 
;^erholin, H i i l e l ä , H i l t u n e n , J 
n e n , K a j a l a , Karvonon , Ko skina 
l e p i s t o j - ^ e s l c i n e n j l ' i l j e s t í o i 
l i ndb lon ,^^%lka2 iäk i ,Pe l t on i 
P e s o n e n , Suo-minon j a V i r t a 

1 § . 

P u h e e n j o h t a j a H e n r i k s s o n s e l o s t i työvaliolavMM 
k a n t a a Su.men Pan2d.n j o h t a j i m n i m i t y k s e s s ä . Työ vai 
t a o l i t a s a ä ä n i n 4 - 4 r a t k a i s u u t a s i a n j a elido!::: 

o l i v a t Simonen j a T.Taldd. . 
l y ö v a l i o l a u r n a n k ä s i t y k s e n mulcaan v a l i t u n p i t 

s i t t e n nciniä h o i t a m a a n t e h t ä v ä ä n s ä v i i m e i s t ä ä n 1/ 

Kesl^aistelun p ä ä t y j ; t y ä byöval io lcamian os 

h ^ ^ ä k s y t b i i n . 
2 

T i a i n e n s e l o s t i h a l l i t u l c s e n t ekemää h i i i t as ' ' ' ' 
n ö s t e l y p ä r . t ö s t ä , j o k a on v o i m a s s a n y k y i s e n l a i n sr 

v a l t u u l c s i n vuoden l o p p u u n . 
A l a n k o : S ä ä i m ö s t e l y p ä : l t ö s s a a t t a a v a i k e u t L 

p a l k l c a n e u v o t t e l u j a . 
SimoneniSiUC:n k a n s s a on n e a v o t e l t u j a sulri; «r 

h a l l i t u s r ^ / h m ä n j a S M : n k e s k e n o v a t hyvät.J^eslciisi 

on k ä t y t ä y s i n l u o t t a m u k s e l l i s e l l a p o h j a l l - ^ 

K e s k u s t e l u n p ä ä t y t t y ä p u h e e n j o h t a j a toi 

e t t ä a s i a s t a e i o l e leukaan t e h n y t m i t ä ä n ehdotur ' 

"3oten h a l l i t u k s e n t o i m e n p i d e h y v ä k s y t ä ä n . 

P ö y t ä k i r j a n valcuudeksj 
Tarkis^fóni 

G / ^ G n r i l c r s ( 4 , p u i a o e n 0 Ä t 3 a . E , i i a m i i o , s i h t e e r i . 

^̂ --i-sgn. 

P ö y t ä k i r j a Sos -dem,Edus la in ta - J • j 
»c 

ry lMän t y ö v a l i o k u n n a n kokoukses ta ,e . - ; 
j o k a p i d e t t i i n E d u s l c u n t a t a l o s s a 
8 pnä m a r r a s l o i u t a 1956»Pui ieen joh- -
t a j a n a t o i m i H e n r i k s s o n j a s i h t e e - n - | | 
r i n ä ^ ^ a u n i o . P o i s s a o l i v a t L e s k i n e n h -
j a K a l a v a i n e n . 
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Turldca s e l o s t i t y ö a i k a l a k i e n k ä s i t t e l y ä t / c v ä e n -
a s i a i n v a l i o l c u n n a s s a . M a a t a l o u d e n t y ö i . i k a l a l c i on 5::,anut 
s e l l a i s e n muodon v a l i o l r a n t a l c ä s i t t e l y s s ä , e t t ä s i t ä c i v o i - i 
da h ^ - v ä k s y ä . E l l e i l a k i s a a t o i s e n l a i s t a s i s ä l t ö suuressa^ 
v a l i o l a i n n a s s a on se h y l ä t t ä v ä . 

Sama k o h t a l o n ä y t t ä ä o l e v a n m e t ä ä - j a u i t t o t y ö v ä e 
t y ö a i k a l a i l l a , s i l l ä s e on j o u t u n u t myös m u u t o s t e n a l a i -
s e k s i . ' 

H a a p a s a l o : Kun a s i o i s s a n ä y t t ä ä o l e v a n n i i n s u u r i a 
v a i k e u k s i a o l i s i me idän taJioltanime e s i i n n y t t ä v ä j y r l d c i n ä 
m a a l a i s l i i t t o o n n ä . . d e n . H a l l i t u l c s e n p i t ä i s i o t t a a a s i a t 
k ä s i t e l t ä v ä k s e e n j a p ä ä s t ä v ä sopimulcsoen. 

H e l l e : K a r t e l l i l a l d . on e d e l l e e n s u u r e n v a l i o l a i n -
nan j a o s t o s s a e i k ä p u i i c e n j o h t a j a n ä y t ä s i t ä k i i r e h t i l r ä n . 

P u h e e n j o h t a j a ^^enr iks son e s i t t i , e t t ä t y ö v a l i o l c u n -
n.:.n o l i s i käännyt tvävä h a l l i t u s r y l i m t i n p u o l e e n e s i t y k s e l l ä , 
e t t ä h a l l i t u s r y l m i ä t n e u v o t t e l i s i v a t a s i a s s a j a s a i s i v a t 
a s i a t s o v i t u l c s i . , 

T y ö v a l i o l o L . t a h y v ä k s y i p u l i e e n j o h t a j a n e s i t y k s e n 

2 § . 
P o l i i s i l i i t o n l ä J i e t y s t ö o t e t t i i n v a s t u a n , j o k a ^ 

e s i t t i , t t ä ryhmä o t t a i s i myön te i . : en kannan p o l i i s i m i e s -
t e n p a l k l i a - a s i a s s a . 

Pu l i een jo t a j a v a s t a s i , e t t ä me olemme o l l e e t 
m y ö t ä m i e l i s i ä , m u t t a v a i k e a on l u v a t a m i t ä ä n . 
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